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De dertien Nederlandse universiteiten, verenigd in 
de VSNU, zijn het nog niet eens kunnen worden 
over een alternatief voor de bezuinigingsplannen 
van minister Deetman. De minder getroffen 
instellingen zijn voorlopig niet bereid een deel van 
de lasten van zwaarder getroffen instellingen over 
te nemen. Het overleg wordt aanstaande maandag 
voortgezet. Dan wordt een voorstel besproken dat 
woensdagavond is opgesteld door collegeleden uit 
Utrecht, Groningen en Tilburg.

verdeling zou geschieden aan de 
hand van de aantallen eerstejaars 
studenten medicijnen en aanver
wante vakken. In die berekening 
zou Maastricht worden aangeslagen 
voor 150 eerstejaars medicijnen en 
300 eerstejaars Gezondheidsweten
schappen. Dat zou betekenen dat 
Maastricht tot 1989 een kwart van 
alle bezuinigingen bij geneeskunde 
moest opbrengen.
"Volstrekt ondenkbaar", luidt de 
mening van de secretaris van de me
dische faculteit, mr. E. Steur, over 
het voorstel. "Daar willen wij abso
luut niets over horen, ook al wordt 
erbij gezegd dat het een voorlopige 
maatregel is. In bezuinigingsland 
bestaat het woord ’voorlopig’ hele
maal niet. Waar Deetman een einde 
aan wil maken is een opeenhoping 
van voorzieningen in een klein ge
bied, waar in het verleden teveel 
naar toe is gegaan. Hier is niets te 
halen.”

Jacques Herraets
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Volgens de schaarse berichten die 
u” de vertrouwelijke onderhande- 
"ngen naar buiten komen wordt er 
gezocht naar mogelijkheden om in 
■nindere mate een beroep te doen 
°P de bedragen die bestemd zijn 
v°or het vernieuwingsonds. De zo 
[’’’gespaarde bedragen zouden ge
bruikt kunnen worden om een aan
tel maatregelen uit te stellen of te- 
n,e’ te doen. Andere maatregelen, 
?°als de sluiting van tandheelkunde 
'n Groningen en Nijmegen, zouden 
uoor de instellingen worden overge- 
n°men. De eerste versie van het al
ternatief, die afgelopen zaterdag is 
“esproken en verworpen, pakte 
v°°r Maastricht uiterst ongunstig 
”” door de totaal andere verdeling

van de korting van veertig miljoen 
die de medische faculteiten en aca
demische ziekenhuizen moeten op
brengen. In het voorstel van minis
ter Deetman zou dat bedrag ge
haald moeten worden door de vijf 
Randstadfaculteiten in Amsterdam 
(VU en UvA), Leiden, Rotterdam 
en Utrecht nauwer te laten samen
werken. Het tegenvoorstel van de 
VSNU ging ervan uit dat die samen
werking pas in 1989 te verwezenlij
ken was, nadat eerst een grondig 
onderzoek naar de mogelijkheden 
was ingesteld. Tot dat moment zou
den de bezuinigingen van 2,5 mil
joen in 1987 en 5 miljoen in 1988 
door alle acht de medische clusters 
opgebracht moeten worden. De
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eeltijdopleidingen krijgen iets 
, eer bewegingsvrijheid dan ze tot 
Usver hadden. In plaats van 70 in- 
r°mers per jaar hoeven dat er in 
e ’oekomst nog maar 50 te zijn. 

^aar om te mogen voortbestaan 
n°eten de deeltijdopleidingen wel 
Indoen aan rendements-normen: 
e’ rendement van de propedeuse 

£ag tot 20 procent lager zijn dan 
?’ van de full-time pendant, maar 

,!e’ nog lager. Een deeltijdoplei- 
ljng die z’n studenten zo weinig 
dns biedt om de opleiding met suc- 
s af te maken, kan beter worden 

Pgeheven, vindt de minister.

Dat is vorige week in de WO-kamer 
besloten. De Colleges van Bestuur 
- in die vergadering overigens afwe
zig - hadden bij eerdere gelegenhe
den (bijvoorbeeld nadat in septem
ber een evaluatie-rapport was ver
schenen) al aangedrongen op soe
peler normen. Een universiteit kan 
zelf goed bepalen of het rendeert 
om in een bepaalde richting een 
deeltijdopleiding te starten, vonden 
zij; daarom wilden zij af van de in- 
stroom-normen. Het ministerie 
komt binnenkort met een beleids
nota over deeltijdopleidingen.
Esther Hageman/UP

De Universiteitsraad heeft een spe
ciale enquêtecommissie ingesteld 
die moet onderzoeken hoe tot twee
maal toe de namen van de kandida
ten voor het voorzitterschap van het 
College van Bestuur zijn uitgelekt. 
Eerst gebeurde dat met de vier kan
didaten die Deetman geselecteerd 
had uit de sollicitatiebrieven: zij 
verschenen met naam en toenaam 
in het dagblad De Limburger, sa
men met het bericht dat de vertrou
wenscommissie en het College van 
Bestuur niet over hen te spreken 
waren. Vervolgens konden de leden 
van de Universiteitsraad vorige 
week in de krant lezen wie de kan
didaat was waarover zij die avond 
hun oordeel moesten geven: drs. 
J.P. van der Reijden.
De enquêtecommissie, bestaande 
uit de hoogleraren Flinterman en 
Cohen en het hoofd van dienst Al
gemene en Juridische Zaken, mr. J. 
Gerards, wil uiterlijk op 15 novem
ber met haar werk klaar zijn. Voor
af is bedongen dat alle personen en 
instanties die de commissie wil spre
ken, hun volledige medewerking 
zullen verlenen. Desnoods kan het 
college van bestuur hen daartoe 
verplichten. De commissie gaat niet 
alleen na hoe de lekken zijn ont
staan, maar zal ook regels opstellen 
om herhaling te voorkomen.
De vraag is vooral hoe de eerste 
voordracht van vier kandidaten is 
uitgelekt. Bij veel mensen bestaat 
het vermoeden, dat de lijst met kan
didaten opzettelijk naar buiten is 
gebracht om te verhinderen dat een 
de vier zou worden benoemd, (jh)
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En verder...

Daar is de nieuwe voorzitter!

Het gezelligst babbelende lid van het eerste 
kabinet-Lubbers hoeft niet in het zwarte gat te 
vallen nu er geen plaats voor hem was in Lubbers 
II. Precies de man die we nodig hebben om hier 
wat varkentjes te komen wassen, hoorden we.

Rijke vaders

Volgens het oude stelsel van studiefinanc iering 
konden studenten die geen recht hadden op een 
beurs soms bij de bank een rentedragen de lening 
afsluiten. Als een rijke vader stond de staat garant 
voor de aflossing. Weer een regel die in het 
nieuwe systeem geruisloos verdwijnt.

Bouwen

Herfst. Op Randwyck zijn geen paddestoele n 
meer. In plaats daarvan schiet het beton uit de 
grond. Niet alleen tot meerdere eer en glorie van 
de provinciale metropool Maastricht, maar ook 
om het oude Annadal te vervangen. Maar 
Annadal kan zo lang niet wachten.

Modern Times

Ontwikkelin gen in wetenschap en techniek gaan 
zo snel dat de maatschapp ij ze niet meer kan 
bijbenen. De onderzoeke rs soms evenmin. De 
ontdekkers van de atoomsplits ing zagen met lede 
ogen hun vinding voor bommen gebruikt worden. 
Om te voorkomen dat de wetenschap op hol slaat 
moet er aan Technology Assessment gedaan 
worden.

Bericht uit Maastricht, roman, bladeren, stank in 
het hoofdgebouw en Matia Bazar in Heerlen.



Ingezonden brieven voor deze rubriek mogen een 
lengte van maximaal een A4 kantje hebben. De 
redactie behoudt zich het recht voor brieven in te 
korten.

Pro
ducti
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Enige weken geleden werd mij als 
voorzitter van de capaciteitsgroep 
Economie van de Gezondheidszorg 
een snelle reactie gevraagd op 
opmerkingen van de 
Verkenningscommissie Economie 
met betrekking tot de productiviteit 
van onze capaciteitsgroep. Ik heb 
toen een voorlopige reactie moeten 
geven, omdat noch het rapport 
noch het statistisch materiaal, 
waarop het rapport was gebaseerd, 
tot mijn beschikking stond, 
inmiddels heb ik rapport en 
berekeningen van de commissie 
kunnen inkijken en daarbij blijkt in 
de eerste plaats, dat de commissie 
voor wat betreft de gegevens van 
onze capaciteitsgroep niet erg 
nauwkeurig heeft gewerkt. Bij 
correcte berekening blijkt de 
productiviteit van de 
capaciteitsgroep slechts in geringe

GEHUWDE VROUW KAN 
PREMIE TERUGKRIJGEN

Een vrouwelijke ambtenaar die getrouwd is met 
iemand die ook in overheidsdienst werkt, kan 
tussen 1973 en 1985 te weinig AOW- en 
AWW-premie teruggekregen hebben. Is dat het 
geval, dan moeten ze dat geld kunnen 
terugkrijgen. Zo luidt de uitspraak van de Centrale 
Raad van Beroep, in een zaak die een vrouwelijke 
gemeente-ambtenaar tegen de gemeente 
aanspande, en na zes jaar procederen won. De 
uitspraak kan ook van toepassing zijn op 
vrouwelijke ambtenaren die aan een universiteit 
werkzaam zijn.

De AOW-wetgeving is per 1 januari 
1985 geïndividualiseerd. Vóór die 
tijd, vanaf 1973, moesten echtparen 

mate onder het landelijk 
gemiddelde te blijven over de 
gehele periode 1979-1984. 
Belangrijker nog is de constatering 
dat de opmerking van de 
Verkenningscommissie dat er geen 
enkele vooruitgang in de 
productiviteit is te bespeuren niet 
verenigbaar is met de feiten. In de 
periode 1982-1984 steeg het aantal 
gewogen pagina's in 
tijdschriftartikelen met 226 procent 
ten opzichte van de periode 
1979-1981, terwijl dit percentage 
voor wat betreft het aantal pagina’s 
in boeken 83 procent bedraagt.

F.F.H. Rutten
Capaciteitsgroep EGZ

House
Staff

Hierbij een reaktie op: "Wie knapt 
het routinewerk in het ziekenhuis 
op?” in Observant nr. 5 dd 25 
september 1986 

bij de belastingaangifte hun AOW- 
en AWW-premies bij elkaar optel
len. Maar AOW- en AWW-premies 

Huisartsen als house-staff 
medewerkers in de kliniek -een idee 
door velen reeds geopperd, onder 
andere door Van Es, 
hoofdredakteur Medisch Contact 
en tevens door de Commissie 
Meerjarige Beroepsopleiding in de 
kliniek. Doel daarvan is onder meer 
om huisartsen vaardigheid te laten 
opdoen in diagnostiek en 
behandeling van die ziektebeelden, 
die relatief weinig voorkomen in de 
huisartsenpraktijk, maar die om 
adekwaat ingrijpen van de huisarts 
vragen (bijv, infarct).
In die zin zijn ook de ideeën van 
collega Van der lugt welkom. De 
toonzetting van zijn uitlatingen 
getuigt echter van weinig respekt 
voor collega's, die in hun werkwijze 
afwijken van de zijne. Huisartsen 
zijn welkom als gastarbeiders in de 
kliniek om het "vuile werk” op te 
knappen. Het zou hen bovendien 
nog stimuleren tot zuiver klinisch 
denken en hen afhouden van 
psycho-sociaal gebeuzel. Ook 
vrouwelijke artsen krijgen een 
sneer mee, al is de woordvoerder 
niet op de letter te vangen. Hoger 
dan ”re-animeer-meisjes" zullen ze 
bij hem denk ik niet scoren, maar 
ach, daar zijn ze aan gewend.

Prominenten van deze faculteit, die 
zich in een officieel blad aldus 
uitlaten, moeten wat meer op hun 
woorden letten. Als ze verschillen 
in paradigma en daaruit 
voortvloeiende werkwijzen 
reduceren tot verschil in 
competentie, daarmee blijk gevend 
van weinig zuiver wetenschappelijk 
inzicht, lopen ze het gevaar beticht 
te worden van "gebeuzel”.

Mevr. T.D. van leeuwen, huisarts 
staflid beroepsopleiding tot 
huisarts.

hoef je maar tot een bepaald maxi
mum te betalen. De te veel betaalde 
premie kreeg de man van het wer
kende echtpaar van de belasting te
rug. Nu de premiebetaling voor 
iedereen is geïndividualiseerd, be
staat dat voordeel niet meer. Man 
en vrouw betalen nu premie tot het 
maximum dat voor elk van hen 
geldt.

Ambtenaren waren altijd een uit
zondering: de werkgever vergoedde 
hun premiebedrag automatisch.

Vanaf 1973 gold de richtlijn dat de 
(overheids-)werkgever, als hij de 
premies van gehuwde ambtenaren 
aan de belastingdienst betaalde, 
niet al te ver over het maximum 
heen moest gaan. De vrouwelijke 
ambtenaar kreeg dan een lager bru
to salaris, de werkgever betaalde 
minder AOW- en AWW-premie 
voor haar en haar nettosalaris bleef 
gelijk. Volgens de Centrale Raad 
van Beroep is dat een vorm van in
directe discriminatie, omdat het 
echtpaar zo de gelegenheid misliep 
te veel betaalde premie terug te vra
gen. Volgens artikel 119 van het 
EEG-verdrag mag het niet, omdat 
mannelijke en vrouwelijke werkne
mers voor gelijk werk ook een gelij
ke beloning moeten krijgen. Een 
vrouwelijke ambtenaar moet geen 
lager bruto salaris ontvangen dan 
haar mannelijke collega op de 
werkplek, omdat elders binnen de 
overheid haar echtgenoot werkt.

Echtparen in het bedrijfsleven - 
waar de premies niet door de werk
gever betaald worden - konden bo
vendien wel altijd premie-teruggave 
vragen. Pér jaar kan dat oplopen tot 
vijf- a zesduizend gulden.

Esther Hageman/up

I Te koop: Re
nault 5 GTL, bouwjaar 1977, moto
risch goed, carrosserie afgekeurd, 
goede banden, nieuwe accu: 
ƒ 500,00. Tel. 04408-2977.

I Weekendje 
Amsterdam of Utrecht: f 25,00. 
Bel: 020-259851 (van 17.00-18.00 
uur).

I Kursus "Mees
ter in het leven", over de kreatieve 
kracht van het denken. Eerste kur
sus 22-23 november. Info: L. Stul- 
tiens, Attilaweg 26. Tel. 043- 
634338.

I Michaël Vork 
zoekt zelfstandige woonruimte in of 
rond centrum Maastricht. Bellen 
tijdens kantooruren: 888442, 
’s avonds: 254896.

I Te koop: 
1-pers. bedombouw: hoog bed, 
3-zitsbank, veel opbergruimte. Tel. 
214427.

I Gevraagd: en
kele studenten die tegen uurloon 
mee willen helpen met het uitsiepen 
van kelderruimte in bestaand huis. 
Periode van ongeveer 2 weken 
waarschijnlijk eind november-begin 
december. Tel. 043-472412.

I Kesselkeed Pe- 
reed zoekt trompettist en tubanist. 
Tel. 043-438244 (Loe).

I Te koop wegens 
verhuizing een 2- en 3 zits stoffen 
bankstel, goed onderhouden, en 1 = 
jaar oud. Ook evt. alleen de 3 zits- 
bank. Tel. 882318, na 18.00 uur: 
043-437217.

I Te koop: Re
nault 5 TL, APK gekeurd, 1977, 
prijs f 1750,00. Tel. 614946.

I Te koop: ruim 
vooroorlogs herenhuis (Past. Ha- 
betsstraat, gelegen nabij Acade
misch Ziekenhuis). Indeling: par
terre: hal, trappenhuis, woonka- 
mer-ensuite, woon- annex bijkeu
ken, wc. (open veranda). Ie Ver
dieping: 3 grote slaapkamrs, badka
mer, wc. 2e Verdieping: 1 slaapka
mer annex hobbyruimte, zolder. 3/4 
Gedeelte onderkelderd, indeling: 
royale voorraadskelder. Berging 
fietsen e.d. Toegangelijk via de 
straat. Voor- en ommuurde achter
tuin. CV-gas. Ramen voorkant 
voorzien van houten rolluiken. 
Goede staat van onderhoud. Spoe
dig leeg te aanvaarden. Vraagprijs 
ƒ 240.000,- k.k. Inlichtingen na 
19.00 uur, telefoon 04409-3832.

I FITS-er, werk
zaam in BMC zoekt vanaf begin of 
half november een kamer in onder
huur voor een aantal maanden. Re
acties richten aan Henny Leerssen, 
overdag op werkdagen 888489, s’ 
avonds en in weekend: 478107.

I Te koop lang- 
laufschoenen maat 43, een afsluit
bare ski-imperial voor auto zonder 
dakgoot en een DB-stabilisator. 
Tel. 04458-1688.

I Meerijders naar 
W-Afrika (Niger-Mali) gezocht, of 
tot Genua. We vertrekken rond Hf 
november per peugeot. Tel. 030- 
711752 (guido) of 023-174470 tij
dens kantooruren (Marco).
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”IK KAN MET EEN GERUST HART NAAR 
MAASTRICHT AFREIZEN”

"Deetman vertelde me dat hij een aantal kandidaten voor het voorzitterschap had 
voorgesteld, die niet erg enthousiast ontvangen waren in Maastricht. Hij zei: ik heb nu 
aan iemand gevraagd of hij die functie zou willen overwegen. Als die nee zou zeggen, 
ben jij dan bereid om die benoeming te overwegen? En toen een week later bleek dat 
die andere kandidaat nee had gezegd, heb ik ja gezegd. Zo is het gegaan".
Dat is het relaas van de benoeming van drs. J.P. van der Reijden tot voorzitter van het 
College van Bestuur van de Rijksuniversiteit Limburg, verteld door hemzelf via de 
telefoon. De rest van de procedure is een formaliteit: de vertrouwenscommissie heeft 
positief geadviseerd, de universiteitsraad ook en het College van Bestuur heeft de 
minister inmiddels geadviseerd Van der Reijden te benoemen "voor een periode van 
niet minder dan vier jaar".

hem misschien tien keer ontmoet. 
Er zijn in de omgang natuurlijk wel 
vriendschappelijke banden ont
staan. Maar we hebben elkaar ook 
wel een paar keer duidelijk de 
waarheid gezegd, bijvoorbeeld een 
keer bij de Zesdaagse van Maas
tricht. Daar hebben we elkaar wel 
zó grondig de waarheid gezegd... Ik 
denk dat als Vrij Nederland dat ge
sprek had gehoord, ze nooit van 
twee vrienden hadden gesproken. 
Daar zat toevallig een gedeputeerde 
bij, die begon te klapperen met z’n 
oren, want zoiets had hij nog nooit 
meegemaakt”.
Het onderwerp van dat partijtje 
bekvechten laat zich niet moeilijk 
raden: de nieuwbouw van hét Aca
demisch Ziekenhuis. Wat was het 
standpunt van de staattsecretaris 
van Volksgezondheid op dat mo
ment? "Heel simpel. Het kabinet 
wilde aanvankelijk niet. Daarin was 
het kabinet één en onverdeeld. Wij 
vonden dat er geen nieuw acade
misch ziekenhuis hoefde te komen. 
En later ging het over de details van 
het plan, het aantal bedden en de 
functies. Daar hebben we nog ja
renlang over gemauwd".
”En toen kwam de Limburgse lob
by. Vond U dat niet irritant?" 
”Nee hoor, wat is het verschil tus
sen een patiëntenvereniging, de

LSV en de Limburgse lobby? Je 
kwam niet anders tegen."

Termijn

Hoe lang de universiteit door Van 
der Reijden voorgezeten gaat wor
den is nog niet te zeggen. Als hij na 
zijn zestigste verjaardig (op 7 janua
ri 1987) aantreedt, lijkt hij niet lan
ger dan vijf jaar voor de boeg te 
hebben. Een benoemingstermijn is 
wettelijk op vier jaar gesteld. Is hij 
daarna spoedig vertrokken of heeft 
hij in de gesprekken tot nu toe an
dere afspraken gemaakt? "Ze heb
ben mij gevraagd of ik mij niet zo 
zou willen vastleggen. In het sollici
tatiegesprek met het College van 
Bestuur en de universiteitsraad of ik 
mij niet bij voorbaat tot één periode 
zou willen beperken. Daar heb ik 
ook geen enkele behoefte aan. Ik 
weet ook niet of ik op mijn vijfen
zestigste verjaardag per se moet op
houden. Ik ga die baan aan om die 
goed te vervullen en niet om te zeg
gen: na ’n paar jaar schei ik er maar 
eens mee uit. Je begint aan zo’n 
baan om er iets van te maken en 
niet om die vier jaar uit te zitten”.

Jacques Herraets

De benoeming is binnenkort te ver
dachten, stond in het persbericht 
dat daags na de raadsvergadering 
van 9 oktober door het ministerie 
°p de telex gezet was. Wanneer 
Van der Reijden in zijn nieuwe 
functie aantreedt, kan hij op dit mo- 
Uient nog niet zeggen: ”In het twee
de gesprek met Deetman heb ik 
hem gezegd dat ik inmiddels het 
verzoek van de gemeente Den Haag 
had gekregen om interim-manager 
van ziekenhuis Leyenburg te wor
den. Die klus had ik inmiddels ook 
°P me genomen, maar of dat nu zes 
Uiaanden moet duren, zoals be
groot, betwijfel ik. Ik zou hier dus 
jdterlijk tot half maart blijven, maar 
'k denk niet dat ik zoveel tijd nodig 
heb. Op zich zou het niet zo’n ramp 
z*jn als ik dan pas kon beginnen, 
°mdat de huidige voorzitter Van 
den Biggelaar pas op 15 februari 
vertrekt. In een later stadium is de 
Vraag opgekomen of ik al op 1 ja- 
nuari kon beginnen, maar dat vond 
'k al te gortig. Dan zou ik hier maar 
goed drie maanden zitten".

fnwerkperiode

y»n der Reijden vindt een ’mee- 
foopperiode’, zoals die bepleit is 
door het college van bestuur en de 
Universiteitsraad niet noodzakelijk.

Ik heb zo mijn eigen opvattingen 
°ver inwerkperiodes. Er zitten 
v°or- en nadelen aan. Een van de 
voordelen van een korte of hele
maal geen inwerkperiode is, dat je 
fris kunt beginnen. En een van de 
Negatieve punten is dat je alles uit 
Nioet vinden. Bovendien denk ik 
dat ik in die zes maanden ook best 
®en paar keer naar Maastricht kan 
komen”.

Zekerheden

]n het eerste gesprek dat Van der 
Pc'jden met Deetman heeft gehad 
ls ook de toekomst van de Limburg
se Universiteit ter sprake gekomen, 
oeeft de minister toen zekerheden 
gegeven over de toekomst van de 
Universiteit? Dat heeft Deetman in
derdaad gedaan, maar wat toen pre
ses gezegd is, wil Van der Reijden 
n,et kwijt. "Hij heeft zulke dingen 
gezegd dat ik in ieder geval met een 
gerust hart naar Maastricht kan af
reizen”.
IJ komt dus niet als bezuiniger 

Maastricht?”
*k hou me liever aan mijn woor- 

?er|: ik kan met een gerust hart naar 
Maastricht afreizen. Bovendien 
d'oet de Kamer nog iets zeggen

Van der Reijden: niet als bezuiniger naar Maastricht (foto ANP)

over de bezuinigingen, hetgeen mij 
gisteren bleek toen ik de heer Wal
lage tegen het lijf liep. Toen hebben 
we het dus nog even over Maas
tricht gehad. Hij vertelde me dat hij 
daar nog iets over wilde zeggen in 
het debat met Deetman".
Komt Van der Reijden dan als uit
bouwer in plaats van als bezuiniger? 
"Nou, het is niet zo dat ik eraan 
kom in de stijl van 'opzij, opzij, ik 
ben op weg naar Ajax’, en ik wil 
ook niet beweren dat het huidige 
college daar niets aan heeft gedaan, 
maar ik kom inderdaad naar Maas
tricht met bepaalde bedoelingen 
voor de uitbouw. Zoniet naar aan
tallen studenten -want dan moet ik 
de vaders en moeders in de omge
ving tot meer activiteiten gaan aan
sporen- dan toch naar betekenis. 
Daar kan nog wat aan gedaan wor

den, denk ik. Ik heb van enkele in
siders, ook uit het ministerie, een 
paar tips gekregen, die ik nu niet zal 
noemen, voor uitbouwmogelijkhe
den. Ik ben inderdaad van plan dat 
aan te pakken."

Ongezouten waarheid

Van der Reijden heeft in de periode 
dat hij staatsecretaris van Volksge
zondheid was geregeld te maken ge
had met Maastricht. Hij kent dus al 
wat mensen. "Vrij Nederland 
meent dat ik een vriend heb in 
Maastricht, professor Greep," zegt 
hij lachend.
"Is dat dan niet zo?”
Hij blijft lachen. "Voordat ik staats
secretaris werd had ik hem nog 
nooit ontmoet en daarna heb ik

■
 Pluk de dag of de 

vergaderloze ochtend
In de grootste dorpskrant van Nederland, het 
Amsterdamse Parool, las ik twee dagen geleden een 
artikel over vergaderen. Verschillende typen 
onderzoekers en moralisten legden daarin uit dat het 
met het vergaderen nog steeds goed gaat. 10% Van 
alle tijd gaat er thans mee heen met een omzet van 
21 miljard gulden. Bovendien schijnt ook de 
marktsector zijn achterstand in te halen. Hoorde je 
vroeger nog wel eens dat in een commercieel bedrijf 
overdag gewoon gewerkt zou worden, dit 
vooroordeel verliest naar het schijnt terrein.
Daar ik zelf, werkend bij de overheid en bovendien 
bij een universiteit, tot de pioniers van het 
vergaderen mag worden gerekend, was ik uiteraard 
blij verrast. Tegelijk bekroop mij echter de twijfel of 
het zo wel zou kunnen doorgaan. Overal werd en 
wordt bezuinigd; hele mooie dingen voor de mensen 
in het onderwijs en het sociaal-cultureel verdwijnen 
zo maar. Zou het vergaderen buiten schot kunnen 
blijven? Ik denk van niet. Zou het dan niet goed zijn 
een gebaar te maken; te beseffen dat ook het 
vergaderen alleen mogelijk is geworden door het 
aardgas zodat we nu dienen om te buigen en terug te 
ploegen.
Ik moest daarbij denken aan de voornemens van het 
gezondheidsbeleid zoals de Nota 2000 die geeft. 
Staatssecretaris Dees gaf er vorige week nog zo'n 
aardig voorbeeld van: de overheid zal bevorderen 
dat in het jaar 2000 er 20% minder sportblessures 
zullen zijn dan nu. Dat is toch leuk; Den Haag 
neemt het initiatief om minder na te trappen, neer te 
leggen en aan de noodrem te trekken. We zullen ze 
in de gaten houden!
Maar toch: zo’n initiatief zouden we kunnen 
navolgen. Als we nou eens afspraken, dat we in 1990 
20% minder vergaderen. Het is een heel offer, maar 
het is het waard. Als het landelijk wordt nagevolgd, 
levert het 4,2 miljard op.
Niks geen bezuinigingen meer en het 
financieringstekort verdwenen. Maar zouden we het 
kunnen? We moeten het niet hebben van goede 
bedoelingen. Dan komt er niks van terecht.
Structureel moet het worden aangepakt. En ik weet 
hoe, gewoon een vergaderverbod uitvaardigen voor 
de ochtend. Het zal pijn doen.
Er moet een afkickcentrum komen voor de 
verslaafden aan wie gratis vertrouwelijke stukken 
van nooit gehouden vergaderingen zullen worden 
verstrekt. En denk eens aan die mannen en vrouwen 
die plotseling helemaal alleen op hun kamer moeten 
zitten niksen van negen tot twaalf. Dat leidt dan 
gelukkig tot natuurlijk verloop zodat we gedwongen 
ontslagen kunnen voorkomen. Toch moeten we het 
proberen. Als het ons lukt zullen we na 1990 nog 8% 
van de tijd mogen vergaderen.

Hans Philipsen
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BANKEN LENEN NIET AAN 
STUDENTEN

In het oude stelsel van studiefinanciering kon de student die niet in aanmerking kwam 
voor een beurs in sommige gevallen een rentedragende lening afsluiten bij de bank, 
waarbij de staat garant stond voor de aflossing. Nu die regeling is vervallen is het het 
praktisch onmogelijk om via de bankrelatie een persoonlijke lening te krijgen, behalve 
misschien als de student heel rijke ouders heeft. Banken zijn immers geen 
filantropische instellingen.

Het nieuwe stelsel van studiefinan
ciering is ontworpen om dergelijke 
bankleningen overbodig te maken. 
Iedereen heeft immers recht op een 
basisbeurs. Maar dat geldt bijvoor
beeld al niet als je na je dertigste be
gint te studeren. En juist bij een 
aantal groepen waarvan de beurs 
vroeger onafhankelijk van het inko
men van de ouders werd vastge
steld, wordt in het nieuwe stelsel 
toch weer gekeken naar dit inko
men. Het gaat hier bijvoorbeeld om 
studenten die al jarenlang een zelf
standig inkomen verdienen, studen
ten van 27 jaar of ouder die ge
trouwd zijn, gescheiden zijn of zelf 
alweer kinderen hebben. Het is ook 
nog volstrekt niet duidelijk hoe stu
denten met weigerachtige ouders in 
het nieuwe stelsel benaderd wor
den.

Voor bovengenoémde groepen kan 
het bijzonder problematisch zijn om 
bij hun ouders aan te kloppen voor 
een aanvulling op de basisbeurs. Ze 
worden bijna verplicht te gaan wer
ken, want een persoonlijke lening 
bij de bank zit er niet in en is mis
schien ook niet zo wenselijk, nu de 
overheid geen garanties geeft voor 
de aflossing.

Gebrekkige informatie

Bij de meeste banken heerst er 
-evenals bij de studenten- grote on
duidelijkheid over de nieuwe stu
diefinanciering. Men klaagt over 
een gebrek aan informatie. De 
ABN-bank: ’’Vroeger werd de stu
diefinanciering goedgekeurd door 
de dekaan. De rente werd ieder jaar 
door de overheid vastgesteld en de 
staat stond garant voor de aflossing. 
Ons is niet duidelijk of de overheid 
hiermee doorgaat.” Bij de AMRO- 
bank hetzelfde verhaal: ”Ik heb niet 
vernomen dat er iets verandert is. 
Je krijgt er maar halve informatie 
over. De dienstverlenende sektoren 
weten wat dat betreft ook niet waar 
ze aan toe zijn”. Bij de Spaarbank 
Limburg weet men wel van de af
schaffing van de staatsgarantie en 
over de consequenties is men heel 
direkt: ”In het verleden bleek de 
rentedragende lening al vaak niet te 
kunnen worden opgebracht. Nu de 
garantie van de overheid wegvalt 
wordt het voor studenten praktisch 
onmogelijk een persoonlijke lening
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af te sluiten. Een bank is geen filan
tropische instelling.”

Rijke ouders

Ook de andere grote banken blij
ken zonder staatsgarantie nauwe
lijks bereid tot het verstrekken van 
leningen. De ABN: ”Je moet je af
vragen of het voor studenten wel 
verstandig is een lening aan te vra
gen bij een rente van vijftien pro
cent. Bovendien moet de aflossing 
in verhouding staan tot de inkom
sten en voor beursstudenten bete
kent dat meestal dat een lening niet 
verstrekt kan worden”. De RABO- 
bank tenslotte wijst studenten 
meestal af, omdat ze een te laag in
komen hebben: ”De basisbeurs zien 
we in feite als een eenmalige uitke
ring en daar geven we geen lening 
op”. Maar bij de RABO-bank 
wordt er in individuele gevallen wel 
een uitzondering gemaakt. Studen
ten met rijke ouders of een gespek
te spaarrekening maken een kansje, 
’’maar ook dat is van origine niet de 
bedoeling”. Studenten die kunnen 
aantonen dat ze binnen afzienbare 
tijd een vaste aanstelling krijgen en 
dus een vast inkomen, kunnen wel 
een lening krijgen. Het renteper
centage is afhankelijk van looptijd 
en saldo, maar bedraagt toch nog 
altijd zo’n dertien a veertien pro
cent. Aanzienlijk meer dus dan de 
acht a negen procent die in het oude 
stelsel door de overheid vastgesteld 
werd.

BEURS SEPTEMBER KAN 
NOG WORDEN 
AANGEVRAAGD

Studenten die geen studiebeurs hebben 
aangevraagd voor september, kunnen dat alsnog 
doen.

Dit jaar moesten studenten twee 
beurzen aanvragen: een voor sep
tember (volgens het oude stelsel) en 
een voor oktober (volgens het nieu
we stelsel dat op 1 oktober van 
kracht is geworden). Veel (vooral 
eerstejaars) studenten wisten echter 
niet dat er dit jaar twee beurzen 
moesten worden aangevraagd. Bo
vendien werd de beurs in andere ja- 
ren bij een te late aanvraag met te
rugwerkende kracht alsnog ver
leend. Door onduidelijkheid over

Voorschotten

Om de studenten toch ter wille te 
zijn, is men bij de meeste banken 
wel coulant met het verstrekken van 
voorschotten op de lopende reke
ning, zeker nu de uitbetaling van de 
beurs op zich laat wachten. Maar 
aan het krijgen van deze voorschot
ten zijn bepaalde voorwaarden ver
bonden. De Spaarbank Limburg 
eist een bevestiging van Groningen 
en wint bovendien eerst achter
grondinformatie in over de betref
fende student. Zwaarwegend is ook 
of de student of zijn ouders goed 
bekend staan bij de bank. Is dit het 
geval, dan kan er een kortlopend 
voorschot worden opgenomen te
gen een rente van vijftien procent.

Voor de financiering van het colle
gegeld heeft de Spaarbank Limburg 
een eenmalig renteloos voorschot 
verstrekt. De AMRO-bank, waar 
veel studenten een rekening hebben 
lopen, hanteert een regeling waar
bij er een renteloos voorschot wordt 
gegeven met een looptijd van twee 
maanden. Bij de ABN-bank ten
slotte wordt het voorschot verleend 
tegen een rente van een procent. 
Men zegt bovendien bijzonder soe
pel te zijn bij overdisposities, im
mers: ’’Studenten zijn de bankrela
ties van de toekomst, en die willen 
we nu al vasthouden’”.

Emely Nobis _______________  

het nieuwe stelsel van studiefinan
ciering hebben nogal wat studenten 
verzuimd om voor september (tij
dig) de beurs aan de vragen. Aan
vankelijk dreigden ze geen geld te 
krijgen over deze periode, wat nog 
een extra strop opleverde, omdat 
hierbij ook het collegegeld van 
ƒ 1604,- werd verrekend. Minister 
Deetman heeft nu toegezegd dat de 
aanvraagtermijn toch nog verlengd 
wordt, tot één januari 1987.

(EN)

Probleemdrinkers
De Rotterdamse Geestelijke Ge
zondheids Dienst (GGD) is de 
strijd tegen het alcoholprobleem 
aangegaan. Steeds meer mensen 
met een hogere opleiding grijpen 
volgens socioloog Garretsen van de 
GGD naar de fles. Vooral mensen 
die terecht zijn gekomen in zoge
naamde stress-gevoelige beroepen, 
managers, bestuurders, huisartsen 
en journalisten, lopen het gevaar 
verslaafd te raken. Garretsen maakt 
zich zorgen over de cultivering van 
het drankmilieu. Vroeger dronk 
men alleen in het café of thuis. Nu 
heeft elke school of universiteit wel 
een of meerdere bars, waar bij re
cepties, openingen of afstuderen 
flink geschonken wordt. En dat ver
groot niet alleen de feestvreugde, 
maar ook het alcoholmisbruik on
der de geleerde risicogroep.
(Quod Novum)

Plankenkoorts
De invoering van hoorcolleges in 
het HBO bezorgt sommige docen
ten slapeloze nachten. Angst om 
saai over te komen of onvoldoende 
stemvolume te produceren, angst 
voor pesterijen van de groep en on
bekendheid met de lesvorm maken 
voor menigeen het solodebuut in de 
grote zaal tot een lijdensweg. Een 
docente die anoniem wil blijven 
houdt zichzelf voor dat ze toch de 
Ziektewet in kan duiken als het 
haar teveel wordt. Ze twijfelt er 
niet aan dat het in de loop van het 
schooljaar zover zal komen. Een 
andere docent vertelt dat hij de 
laatste weken voortdurend droomt 
dat hijzelf examen moet afleggen en 
niets weet. Het HBO-journaal 
meldt overigens dat de hoorcolleges 
niet voor alle docenten een nacht
merrie zijn. Er hebben zich zelfs al 
enkele vrijwilligers gemeld. (HBO- 
journaal)

Zonde
Tien jaar geleden telden vrouwen 
bij theologie niet mee. Een college
zaal met alleen maar vrouwen ont
lokte een docent de uitspraak: ”Ik 
zie het al, er is niemand, dan ga ik 
maar weer.” Inmiddels viert femi
nistische theologie in Nederland 
haar tienjarig lustrum. De feminis
tische religiekritiek stelt dat de 
theologie altijd is uitgegaan van de 
mannelijke ervaring. Het leerstuk 
"hoogmoed is zonde” bijvoorbeeld 
is volgens de theologe Jonneke 
Bennenkamp gebaseerd op manne
lijke fouten. Mannen vliegen uit de 
bocht, omdat ze God willen zijn. 
Vrouwen zouden juist meer op de 
voorgrond moeten treden. Voor 
hen is de ethiek van nederigheid de 
pest en hoogmoed derhalve een 
deugd.
(U-blad)

Prijskaartje
De RL heeft de Landbouwuniversi
teit Wageningen een rekening ge
stuurd voor de deelname van Voe- 
dingsstudenten aan een (bij)vak 
Klinische Voedingsleer in Maas
tricht. Het curriculum in Limburg 
startte in maart 1985. Na het curri
culum tweemaal kosteloos te heb
ben gegeven, wil de RL nu over
gaan tot de formalisering van de 
overeenkomst. De kosten, die het 
academisch ziekenhuis in Maas
tricht en de coördinatiegroep voor 
de cursus maken, bedragen volgens 
de RL 157.800 gulden. In Wagenin

gen is verbaasd gereageerd op de 
rekening. Volgens het bestuur is het 
geen regel dat vakken buiten Wage
ningen met andere universiteiten 
verrekend worden, net zo min als 
dat het geval is met studenten die in 
Wageningen vakken komen volgen. 
Maar iedere universiteit bezuinigt 
natuurlijk op haar eigen manier. 
(Wagenings universiteitsblad)

Pas c

0]
Aardige Deetman
"Zijn plannen deugen niet, maar 
Deetman is een aardige en integere 
man.” Aldus verdedigt Jacques 
Wallage deze week in Delta de be
windsman die zoveel boze reakties 
oproept. De persoonlijke aanvallen 
op Deetman irriteren hem: ”Er is 
kennelijk een diepe behoefte de be
denker van inderdaad kwalijke 
plannen ook in persoonlijk opzicht 
als een boef te zien.” Hij ergert zich 
aan de joelende spreekkoren, de 
cartoons waarop de bewindsman 
wordt afgebeeld als een gestoord 
kind en de foto’s in de kranten 
waarop hij te zien is in de meest on
gelukkige pose die je maar kunt be
denken. Wallage erkent dat de mi
nister de emoties wel opjaagt door 
zijn geetaleerde koelheid, maar "ze 
moeten van Deetman afblijven, van 
zijn uiterlijk, van zijn manier van 
spreken, van zijn huis en zijn fami
lie. Zijn argumenten, daar moet 
veel tegen in worden gebracht.' 
(Delta)

Ki

Karakterbederf
Maarten ’t Hart, auteur van "de 
vrouw bestaat niet’ is nu ook tot de 
conclusie gekomen dat er geen psy
che bestaat. Daarom zou hij nooit 
psychologie willen studeren. Daar
bij komt dat psychologen in de loop 
van hun studie verbaal ontregeld ra
ken. Ze ontwikkelen zich, aldus t 
Hart, tot glibberige, gladde praters. 
Hun taalgebruik schuimt. Ze kun
nen niets rechtstreeks en simpel me
dedelen. Ze praten enkel nog in bij
en tussenzinnen. Hun hele wereld
beeld is geverbaliseerd. Ze kunnen 
niet meer observeren. Kortom: de 
studie psychologie leidt tot ver
schrikkelijk karakterbederf. Ga dus 
nooit psychologie studeren, maat 
leer een echt vak, roept ’t Hart. Da< 
zijn volgens hem wiskunde, natuur
kunde, scheikunde, biologie of des
noods medicijnen. Want de alpha- 
wetenschappen zijn in ’t Harts viste 
nog steeds pretpaketten, leuk als 
vrijetijdsbesteding.
(Modulair)
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Amputatie
Hoe moet er bezuinigd worden op 
het wetenschappelijk onderwijs- 
Jos van Kemenade, oud-ministel 
van onderwijs en nu zo’n twee jaaf 
voorzitter van het college van be
stuur van de Universiteit van Au1- 
sterdam vindt dat er in de plannen 
van Deetman sprake van amputate 
van onderdelen van de universiteit- 
Dit kan niet straffeloos doorgaan- 
Een universiteit kenmerkt zich in'- 
mers door het feit dat ze een totaal' 
pakket van wetenschappen heet 
aan te bieden. Hij werpt dan ook de 
vraag op of het niet beter is om hel£ 
universiteiten op te heffen, in plaat’ 
van het amputeren van afzonderlik 
ke delen. Hij is niet overtuigd va11 
de bestaansgrond van maar lief5 
dertien instellingen voor wetea 
schappelijk onderwijs in Neder 
land. De instellingen die in dit altef 
natieve bezuinigingsplan zoude11 
moeten wijken zijn natuurlijk d 
kleintjes, want die bieden immef 
geen totaalpakket, (folia)
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Pas op de plaats na Plazaplan

OVERLEVEN IN ANNADAL: 
NIEUWE WIJN IN OUDE ZAKKEN

Terwijl de nieuwbouw van het Academisch Ziekenhuis op Randwijck in volle gang is, 
wordt in het oude "Annadal" ook nog regelmatig getimmerd en gesjouwd. Geruchten 
doen de ronde, dat er nog miljoenen guldens gepompt worden in een gebouw dat op de 
afvloeiingslijst staat. Overbodige luxe of een noodzakelijk kwaad?

L

Op zeventien oktober 1983 lost mi- 
n>ster Deetman het startschot voor 
de nieuwbouw van het Academisch 
Ziekenhuis Maastricht. In 1991 
nioet het gebouw klaar zijn. Dat be
tekent nog acht jaar bivakkeren in 
”et oude ziekenhuis aan de Anna- 
'a8n. Bovendien was het proces in
gezet, dat Annadal van algemeen 
t(4 academisch ziekenhuis maakte. 
Oit bracht een versnelling in de ont
wikkeling van nieuwe functies en 
een daaraan verbonden uitbreiding 
J'an personeel mee. In samenwer
king met de overheid werd een 
overlevingsplan” opgesteld, met 

als doel: ervoor zorgen dat binnen 
aet oude gebouw de nieuwe functie 
van Academisch Ziekenhuis zo 

BOUWEN IN BEWEGING
Een blokje om in Randwijck is een surrealistische 
ervaring. Aangelegde en zelf gebaande wegen 
kronkelen door een landschap van onkruid, leem, 
stenen, bouwskeletten en hijskranen. De tijd dat 
het faculteitsgebouw eenzaam in de vlakte stond is 
allang voorbij. De aandacht wordt nu getrokken 
door andere halve of hele, soms futuristische
bouwsels. Opvallend wit blikkert de nieuwbouw 
van het Academisch Ziekenhuis Maastricht in de 
zon. In een wat verscholen bouwkeet huist het 
Projectbureau van het ziekenhuis, dat ervoor moet 
zorgen dat in 1991 het nieuwe gebouw kant en 
klaar is. Met twee projectleiders, de heren F.J. 
Poldner en D. Reinders nemen we de tussenstand 
op.

goed mogelijk vervuld kan worden. 
Nieuwe wijn in oude zakken dus. 
Het ministerie stelde zeven miljoen 
ter beschikking en een klein intern 
projectbureau zorgde voor de uit
voering. Het "overlevingsplan” is 
nu klaar, maar de taak van het pro
jectbureau zit er nog niet op. Aan
sluitend aan het "overlevingsplan" 
volgde het "Plaza-plan” (PLan Zie
kenhuis Annadal). Dit zal in fe
bruarimaart 1987 worden afge
rond. De investeringen daarvoor 
komen uit het exploitatie-budget 
van het ziekenhuis. Wat behelzen 
die twee plannen?
Kort samengevat: aanpassen, inpas
sen en herschikken. Directeur Van 
der Velde: ” Het specifieke van een 

all in. Twintig miljoen daarvan was 
voor de grondkosten. De rest gaat 
voor de helft op aan stichtingskos- 
ten, ontwerpen etcetera en voor de 
andere helft aan bouwkundige za
ken en installaties. Op 1 september 
1990 moet er voor dat geld een een 
gebouw van 55.000 vierkante meter 
netto (alle functionele ruimtes, dus 
niet de gangen) staan. De buiten
maten beslaan 94.000 vierkante me
ter.
Poldner: "De opdracht is: een ge
bouw neerzetten, waarin tot op het 
allerlaatste moment wijzigingen 
aangebracht kunnen worden. Zelfs 
als het klaar is. moeten aanpassin
gen aan nieuwe ontwikkelingen nog 
mogelijk zijn. Dat betekent dat je 
terwijl je al bouwt, steeds invult en 
bijstelt.”
Alle gebruikersgroepen hebben een 
stem in het kapittel in zogenaamde 
aspectencommissies. Voor de men
sen van buiten het ziekenhuis, zoals 
patiënten, en voor de faculteiten 
(geneeskunde en gezondheidswe
tenschappen) is ook zo'n commis

academisch ziekenhuis is natuurlijk 
de tweeledige taak. Enerzijds de 
patiëntenzorg, anderzijds facilitei
ten bieden aan onderwijs en onder
zoek. Dat laatste aspect heeft con
sequenties voor het eerste. Onder

De nieuwbouw van 
het academisch 
ziekenhuis op 
Randwyck, dat in 
1991 in gebruik 
genomen wordt, 
(foto Franco Gori)

sie. Poldner heef zo’n driehonderd 
gesprekspartners. ’’Die willen alle
maal natuurlijk tiet beste. En lang 
niet alle overleg gaat zo snel als je 
wel wilt. Maar de aannemer kan 
niet wachten, want elke dag kost 
geld. Een ingewikkelde werkwijze? 
Welnee. De beperkte vierkante me
ters maken het ingewikkeld! Maar 
we zijn nog op schema."

Bouw

Hoe moet je je een gebouw voor
stellen, dat eigenlijk nooit helemaal 
af is?
Reinders:"We zetten de ruwbouw, 
zeg maar het betonskelet, neer, on
afhankelijk van de inbouw. Als je 
later nog wilt schuiven, mogen er 
geen muren en kolommen in de weg 
staan. Daarom wordt er binnenin 
gewerkt met rigips-wanden. Die 
kun je makkelijk wegnemen of bij
plaatsen. Er is een voorstudie ge
maakt, zodat dadelijk alle discipli
nes op de meest efficiënte wijze in 
het gebouw passen.”
Het uitgangspunt voor de opzet van 
het ziekenhuis is de "Nota van di
vergentie" geweest. Een basispro
gramma, uitgaande van bestaande, 
ministeriele standaarden. Dat is ge
toetst door het ziekenhuis en de 
universiteit. Daarop wordt een pro
gramma van eisen gemaakt, in eer
ste instantie door het projectbu
reau. "Maar de toekomstige gebrui
kers zorgen voor de tegenstroom", 
aldus Reinders. 

zoeksruimtes moeten worden aan
gepast, laboratoria ook, de apo
theek moet worden ingericht vol
gens de eisen van de wet. Een aan
tal capacitietsgroepen zat her en der 
verspreid. Die moesten bij elkaar 
gebracht worden.
Het ziekenhuis groeide enorm. Van 
zo'n 1900 mensen in 1983 naar 2500 
nu. Iedereen schoof maar aan. Het 
zijn weliswaar niet allemaal fullti
mers, maar zij moeten toch ieder 
hun werkplek hebben. Om de erg
ste ruimtenood op te vangen is het 
Provisorium neergezet (een los
staand "meeneemgebouw” ). Daar
in huist de apotheek, pathologie, 
weefseltyperingen en een aantal 
stafruimtes.”

Inpassen

Zoals gezegd, kwamen er ook nieu
we functies bij. De meest spraak
makende was hartchirurgie. Vol
gens de directeur Beheer van AZM, 
drs. G. van der Velde was dat een 
forse ingreep: "Alleen al bouwkun
dig kostte die 1,2 miljoen gulden. 
Twee oude operatiekamers moes
ten volledig worden gerenoveerd. 
Er kwam een aparte bewakingska- 
mer voor de eerste 24 uur na een 
operatie. Een ander voorbeeld van 
een nieuwe, dure functie is neo-na- 
tologie, de zorg voor prematuren.

De grootste beperking zijn uiter
aard de middelen. Poldner noemde 
al de vierkante meters, Reinders 
het geld. Hij toont een soort tele
foonboek. De begroting. Zonder de 
nodige studie is er niets van te be
grijpen. Duidelijk is in elk geval, 
dat het beschikbare .budget stamt 
uit 1983 en dat inmiddels de bouw
kosten stijgen. De tering moet dus 
naar de nering worden gezet. Rein
ders: "Of dat lukt? We moeten wel.

Als we buiten ons kasboekje gaan, 
moeten we dat compenseren, soms 
door ergens iets weg te laten, soms 
door het zoeken naar een efficiënte
re bouwmethode.”

Het is de vraag hoe lang dat vol te 
houden is. Poldner lijkt zich er niet 
al teveel zorgen over te maken. 
"Kijk, de minister heeft de verant
woordelijkheid voor de gezond
heidszorg gelegd bij het ziekenhuis. 
Als dat een bepaalde voorziening 
nodig acht, die het budget over
stijgt, dan moet ze naar Onderwijs 
en Wetenschappen stappen. En ais 
ze met hele goede argumenten 
komt, dan zal er eventueel wel geld 
op tafel komen. Wij houden ook 
nog steeds tweewekelijks contact 
met het ministerie."

Wit

Intussen wordt het zes verdiepingen 
tellende ziekenhuis steeds duidelij
ker herkenbaar. Het skelet van het 

Daarvoor moest couveuse-ruimte 
komen. En dan laat ik nog de kost
bare apparatuur buiten beschou
wing."

Status quo

Als ook het Plaza-plan in het voor
jaar is uitgevoerd, is de status quo 
voorlopig bereikt. Dat wil zeggen, 
dat alleen nog geld en moeite gesto
ken zullen worden in die verande
ringen die strikt noodzakelijk zijn, 
bijvoorbeeld omdat er nieuwe func
ties of nieuwe apparatuur ontwik
keld worden, die een beetje acade
misch ziekenhuis moet hebben.
Van der Velde: "De nadruk zal ko
men te liggen bij de patient-gebon- 
den ruimtes. We willen voorkomen, 
dat het huis verslonst, het oog wil 
ook wat. We zullen dus gewoon de 
normale onderhoudswerkzaamhe
den blijven uitvoeren. Dus als men 
in de toekomst nog eens schilders of 
timmerlieden aan het werk ziet, 
hoeft men niet bang te zijn, dat we 
geld over de balk gooien. Waar het 
ons om gaat, is dat we tot 1991 als 
een goed academisch ziekenhuis 
kunnen blijven functioneren. Ook 
in het nieuwe ziekenhuis zijn we 
nooit klaar.”

Lucia Geurts

verpleeggebouw is klaar, het be- 
handelhuis is in aanbouw. In het na
jaar heeft het verpleeggebouw ook 
zijn witte jas aan. De gevel van het 
ziekenhuis bestaat uit witte beton
platen. Om de gewenste kleur te be
reiken is ongeveer vijf maanden ge
ëxperimenteerd met allerlei soorten 
zand en grind. De binnengevel is 
grauw, maar de buitengevel stra
lend wit. Witte kunststof kozijnen 
met blauwachtig, zonwerend glas 
zullen het gebouw straks een strak, 
koel uiterlijk geven. Eind van dit 
jaar of begin volgend jaar wordt het 
verpleeggebouw afgebouwd en ko
men de installaties erin.

Integratie

Over integratie tussen ziekenhuis 
en faculteit zijn beide heren niet zo 
spraakzaam. Poldner: "Ja, er is 
sprake van aansluiting en die wordt 
ook wel integratie genoemd. In het 
ziekenhuis zijn ruimtes gereser
veerd voor de faculteiten, onder an
dere voor laboratoria. Die worden 
door ziekenhuis en universiteit ge
bruikt, maar door de afdeling 
bouwzaken van de RL voorbereid.

En er is regelmatig overleg, onder 
andere in de genoemde aspecten
commissie. Maar verder gaan we 
ieder onze eigen gang." «

Lucia Geurts

en ziekenhuis bouwen is een groot 
Project dit ziekenhuis een gigan- 
, Sch. Niet vanwege de omvang van 
et gebouw, maar vanwege de inge- 
'* *kelde bouwprocedure. Poldner 

Programmeert en Reinders bouwt, 
Lla.ar anders dan bij een gewoon 
u,s- gebeurt dat niet na elkaar, 
aar tegelijkertijd. Een gewaagde 

Br°cedure, die ervoor moet zorgen 
(,ai er straks niet een gebouw staat, 
at al verouderd is, voordat het in 

*eoruik genomen wordt. In Göttin- 
en Aken is de inmiddels ge- 

Jeesde bouwmaatschappij Neue 
e|mat met die methode de mist in- 

^e8aan. Maar Maastricht laat zich 
,'erdoor niet afschrikken, al kost 
, et de planners en bouwers heel wat 
l^opzorgen. Poldner: "Geen enkele
*estie verloopt probleemloos, 
aar tot nu toe zijn we er nog 
eeds goed uitgekomen."

P'an

Het :-----------Sch- nilnisterie stelde een budget be- 
P'kbaar van 420 miljoen gulden.



"Technology assessment" vraagt nieuwe aanpak

MEER MAATSCHAPPELIJKE 
CONTROLE
OP TECHNOLOGISCHE
ONTWIKKELING

Veel van de moderne technologie van deze eeuw kwam (en komt nog steeds) uit de 
Verenigde Staten. Die voorsprong op Europa bestaat op de meeste terreinen nog altijd. 
Maar ook de tegenkrachten organiseerden zich in de VS eerder dan hier. Aan het eind 
van de jaren zestig groeide het besef dat het technisch en wetenschappelijk vernuft niet 
helemaal aan zichzelf moest worden overgelaten. Op zijn minst zou enige sturing van 
het onderzoek op zijn plaats zijn. Uitvindingen dienden voortaan op hun 
maatschappelijke en ethische consequenties te worden beoordeeld, alvorens ze op 
grote schaal in te voeren. De Technology Assessment (TA) was geboren.

Het gevoel met lege handen te staan 
tegenover een technologische mo
loch met een strikt eigen dynamiek, 
vertaalde zich ook op politiek ter
rein. Dat er vanuit het Amerikaan
se parlement werd aangedrongen 
op TA werd mede veroorzaakt door 
de machteloosheid die het Congres 
voelde ten opzichte van de opper
machtige regeringsmachinerie. Men 
was niet in staat om adequaat tegen
spel te bieden waar het technologi
sche innovaties betrof. Technology 
Assessment, het analyseren en be
oordelen van de gevolgen van nieu
we technologieën, zou die onmacht 
op zijn minst moeten verminderen. 

In 1972 is bijgevolg het Office of 
Technology Assessment (OTA) op
gericht, een sterk met het Congres 
verbonden instelling.

Early warning

Met de introductie van het OTA 
waren nogal hooggespannen ver
wachtingen gewekt. Zo meende 
men een ’early warning’-systeem te 
kunnen ontwikkelen: in een zo 
vroeg mogelijk stadium informatie 
verschaffen over ongewenste effec
ten van technologische vernieuwin
gen. TA zou die informatie objec
tief en neutraal kunnen inbrengen
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in het proces van beleidsvorming. 
Op hun beurt zouden dan de ver
antwoordelijke beleidsmakers stu
rend kunnen optreden. Maar de 
werkelijkheid pakte anders uit. Al 
te vaak hobbelde ook het OTA ach
ter de feiten aan, en de studies die 
onder auspiciën van deze instelling 
werden verricht ontkwamen veelal 
niet aan een spervuur van kritiek.

Nieuw concept

In Nederland tracht men uit deze 
geschiedenis lering te trekken. Wat 
er in ons land aan TA zou moeten 
plaatsvinden hoort in ieder geval 

met minder pretenties gepaard te 
gaan, ofwel, in modern jargon, van
uit een ander concept georganiseerd 
te worden. Dat althans is de visie 
van het Studiecentrum voor Tech
nologie en Beleid TNO (STBTNO). 
Dit Studiecentrum kreeg van minis
ter Deetman van Onderwijs en We
tenschappen de opdracht voorbe
reidende rapporten te publiceren 
over TA en over de stand van zaken 
op dit terrein in de Verenigde Sta
ten en in een aantal Europese lan
den. In een van deze rapporten con
cludeert het STBTNO dat het 'tra
ditionele concept' van TA vervan
gen moet worden. Men is wat scep
tischer gestemd over de mogelijk
heid van toekomstvoorspelling op 
het gebied van de ontwikkeling van 
technologie. Evenmin zou het mo
gelijk zijn alle aspecten en gevolgen 
van technologie in beeld te krijgen. 
Bescheidenheid is dus het devies. 
Dat geldt ook voor de volgende fase 
van TA; het besluitvormingsproces. 
Daarin wordt normaal gesproken 
niet eenduidig en rationeel gerea
geerd op de door TA-onderzoek 
aangedragen informatie. Integen
deel, beleid wordt gevormd in on- 
derhandelingen, en de uitkomst is 
altijd een gevolg van vele onzekere 
factoren.

6

Onzin

Is Technology Assessment (in het 
Nederlands met een nogal stroeve 
term Technologisch Aspectenon
derzoek genoemd) dus onzin? Nee, 
beweren de onderzoekers van 
TNO, het idee was goed maar de 
uitwerking verdient bijstelling. Er is 
een nieuw TA-concept nodig, waar
in de nadruk veel meer ligt op ana
lyse en discussie, en op de bijdrage 
die TA-onderzoek aan de strategi' 
sche beleidsvorming kan leveren- 
'Strategisch’ betreft in dit verband 
de vraag: wat willen we met bepaal
de technologieën? De bijdrage van 
TA zal dan meer adviserend dan 
sturend zijn, en vanuit een grotere 
gevoeligheid voor het politieke 
krachtenveld tot stand moeten ko
men.

Jan Terlouw
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Wat vinden we van deze ideeën te
rug in de ministeriële plannen met 
TA in Nederland?
De eerste initiatieven op dit terrein 
gingen nog uit van het creëren van 
een soort vaderlandse OTA. In de 
jaren zeventig heeft D’66-fractiele>" 
der Jan Terlouw voorstellen in die 
richting gedaan. Zonder succes

ROOIE PIERRE

Maastricht gaat door voor de stad van de honderden kroegen. 
De stad kent dan ook een waar leger kroeglopers, in de ruim
ste zin van het woord, die er zorg voor dragen dat iedere kaste
lein minstens eenmaal per jaar op vakantie kan. Een van de 
bekendste stamgasten is zonder enige twijfel Pierre Geysen. 
Een naam die velen onbekend in de oren zal klinken. Pas als 
we spreken over ’rooie Pierre' zal bij een aantal een lampje in 
de bovenkamer gaan branden. De, altijd in het wit geklede, 
kunstschilder met rode baard en dito haren, die verscholen 
gaan onder een witte pet is een begrip in Maastricht. Hij hoort 
in een aantal etablissementen net zo bij het interieur als de 
barkruk in de hoek of de klok boven de deur.

Zonsopgang

Een afspraak met hem maken is niet eenvoudig. Je treft hem 
gemakkelijker op de bonnefooi, op de plaatsen waar hij zich 
thuisvoelt. Een korte speurtocht door het Tongerse kwartier 
en de binnenstad is onvermijdelijk.
Na een zoektocht van ruim een half uur vind ik hem in de 'Ta
ke Five’ en hoewel het al laat op de avond is blijkt een gesprek 
toch nog mogelijk..’’Iets over mezelf vertellen?”, reageert hij 
geschrokken, ”wat is dat voor onzin?” Na enig aandringen en 
een nieuwe borrel wil hij dan toch iets prijsgeven van zichzelf; 
een beroemdheid die maar door weinigen begrepen wordt.

”Ik ben 56 jaar oud en niet eens een echte Maastrichtenaar. 
Oorspronkelijk kom ik uit Meerssen, maar twintig jaar gele
den ben ik naar Maastricht gekomen. Jarenlang heb ik op de 
Tongersestraat gewoond, maar nu woon ik op de Kakeberg te
genover de Jan van Eyk academie. M’n leven lang ben ik 
kunstschilder geweest. De laatste tijd komt het er niet meer zo 
van, al doe ik nog regelmatig schetsoefeningen. Maar ik moet 
je zeggen; ik zit er nog altijd in. Ik vind gewoon dat je anderen

Pierre Geysen (foto H. Berghmans)
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bericht uit Maastricht
ook een kans moet geven. Een van mijn mooiste werken hangt 
trouwens in 'De Tribunal’, het heet 'Zonsopgang boven een 
korenveld’. Nee.., niet in het café. Het hangt in een van de 
zaaltjes boven, waar ze vergaderen."

Paus

Het gesprek verloopt allerminst eenvoudig. Na enkele zinnen 
volgt steevast een lange, stille pauze, die slechts verbroken 
kan worden door het aanbieden van een nieuwe borrel. Na 
een paar dröpkes openbaart zich zelfs de poëet in Pierre. 

’’Het leven? Wat moet ik daar van vertellen? Een maand3' 
g... .een maandag is er om je niet druk te maken over de vorige 
dagen, want wat gebeurd is is gebeurd en daar kun je niets 
meer aan veranderen. Je kunt hoogstens het komende bete/ 
en zinvoller teweegbrengen. Het leven in het heden is het 3*' 
wachten van morgen. Je moet gewoon in de avondstond van 
zo’n najaarsdag de dageraad tegemoet treden. Dat is het le' 
ven.”
”Er zijn mensen die mij de paus van Maastricht noemen, m3af 
die hebben het niet gesnapt. Een paus is vrouwelijk. En allee11 
door gebrek aan een capabele vrouw hebben we nu een ma3' 
nelijke paus. Maar een paus hoort vrouwelijk te zijn.”

Spoorstraatje 

Henri 
Hoop 
*ovee 
van d 
Pen. 1 
’aak > 
voork 
als he 
'en o 
Pelijk 
9cht 
Mens, 
ken. t 
'erwij 
kers

”Of ik bekend ben in de Maastrichtse café’s? In sommige 'v'e ' 
bij anderen niet. Ik heb namelijk een vaste route. Vroeger HeP 
ik van de Tongersestraat door het Stadspark naar de Bernaf' 
dusstraat. En dan eindigde ik via het Onze Lieve Vrouweplel" 
en de Wolfstraat op de Markt, bij het ’Lamke’, maar dat ise 
niet meer. Alleen de Dulle Dries en de Schaapskooi zijn e 
nog. Tegenwoordig ga ik via de Bredestraat en het AmorS 
plein naar de Markt..., maakt eigenlijk geen verschil. Maar 
de terugweg ga ik altijd door het Spoorstraatje..., dat is al J3 
ren zo en dat zal ook niet veranderen. Nou, als ik dat achter3 
rug heb, dan vind ik dat ik goed gewerkt heb.”
Hij nipt de laatste druppel uit zijn glaasje, groet de kastel^ 
en de klanten aan de bar en verlaat de ’Take Five’. Buiten °r 
straat kijkt hij quasi verstrooid om zich heen, om dan na & 
halve minuut zijn weg te vervolgen langs de mooiste plek) 
van Maastricht. In zichzelf filosoferend verdwijnt hij in 
duisternis van de stad om morgen in alle vroegte weer op 
duiken.

Mare Bonten
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evenwel. Parlementaire discussies 
over hete hangijzers als DNA-on- 
derzoek en innovatiebeleid leidden 
Pas in 1982 tot resultaten. Toen is in 
het regeeraccoord van het eerste 
kabinet-Lubbers een passage opge
nomen waarin aan de minister van 
O&W werd opgedragen ’’onder
zoek te initiëren, gericht op het 
zichtbaar maken van de maatschap-
Pelijke en ethische consequenties 
van technologische vernieuwingen 

de invoering van die vernieuwin
gen". Twee jaar later, in 1984, ver
scheen een ministeriële beleidsnota 
over de Integratie van Wetenschap 
en Technologie in de Samenleving 
(IWTS). TA wordt daarin gepre
senteerd als een onderdeel van dat 
hele terrein, naast publieksvoor
lichting. Nog weer twee jaar later, 
in 1986, wordt dan eindelijk de Ne
derlandse Organisatie voor Techno
logisch Aspectenonderzoek (NO
TA) opgericht.

Onafhankelijk

Op aandringen van de Tweede Ka- 
nier is de NOTA een samenwer
kingsverband geworden tussen de 
regering en twee wetenschappelijke 
adviesorganen, de WRR (Weten
schappelijke Raad voor het Rege
ringsbeleid) en de KNAW (Konink
lijke Nederlandse Academie van 
Wetenschappen). Op die manier

”IN NEDERLAND LOOPT MEN MET 
GROTE BOOG OM PROBLEMEN HEEN"

In de Stuurgroep van de Nederlandse Organisatie voor Technologisch 
Aspectenonderzoek (NOTA) zijn twee Maastrichtse hoogleraren benoemd: Prof.dr. 
Henriette Roscam Abbing, buitengewoon hoogleraar Gezondheidsrecht, en prof.dr. Luc 
Soete, hoogleraar Internationale economische betrekkingen. Roscam Abbing heeft 
onder meer haar sporen verdiend als lid van de zogenaamde brede DNA-commissie, 
een inmiddels opgeheven adviescommissie van de regering. Soete was voor hij naar 
Maastricht kwam in Groot-Brittannië verbonden aan de Science Policy Research Unit te 
Sussex, een instituut voor technologie en wetenschapsbeleid.
Een gesprek met beiden.

zou enige onafhankelijkheid van 
het instituut gewaarborgd moeten 
zijn. De NOTA zal bestaan uit een 
Stuurgroep en een bureau. Jaarlijks 
gaan de voorstellen van de Stuur
groep over het TA-onderzoekspro- 
gramma samen met het weten
schapsbudget van de minister ter 
goedkeuring naar de Tweede Ka
mer. Heeft de NOTA nu taken ge-
kregen die overeenstemmen met 
het zogenaamde 'nieuwe TA-con- 
cept’ zoals dat door TNO-onder- 
zoekers wordt gepropageerd? Die 
vraag is niet echt makkelijk te be
antwoorden. Het 'early-warning’- 
idee is niet opgegeven, en juist 
daarvan beweerde TNO dat het te 
hoog gegrepen was. Bovendien is 
een wellicht nog ambitieuzer 'con
cept' voorgesteld: de 'constructieve 
aanpak’ van TA. Bedoeld wordt het 
ontwikkelen van een methodiek die 
het mogelijk maakt maatschappe
lijke criteria al in het ontwerp- en 
planningsproces van nieuwe tech
nologie in te bouwen.
Maar een echte beoordeling van de 
NOTA moet nog even op zich laten 
wachten. De Stuurgroep zal eerst 
onderzoeksprioriteiten moeten 
vaststellen. Pas in 1987 zal men dan 
aan het werk kunnen gaan.

Wammes Bos

dat veel meer. Daar is dat ook echt 
een issue in de media. Waarom dat 
hier niet van de grond komt weet ik 
niet, maar het is een onderwerp met 
alle mogelijke haken en ogen. Het 
heeft, om maar iets te noemen, con
sequenties op het vlak van de men
senrechten: momenteel bestaat ju
ridisch gezien een mens pas als hij 
geboren is. Maar de huidige medi
sche technologie grijpt al in bij em
bryo's. Ik heb er dan ook meteen in 
de eerste vergadering van de Stuur

W MOETEN MILITAIRE RESEARCH 
NIET UIT DE WEG GAAN”

Luc Soete: ”Het is inderdaad te 
idealistisch gedacht: het idee dat je 
in een keurige rationele discussie 
kunt aangeven wat de gevolgen van 
bepaald onderzoek zijn, en dat je 
dan sturend kunt optreden. Zo 
werkt dat natuurlijk niet. Bij het 
Amerikaanse Office of Technology 
Assessment (OTA) is dat sturen er 
ook nooit van gekomen. Dat heeft 
veel meer een informerende func
tie: duidelijk maken wat er aan de 
hand is. In die zin is dat OTA trou

groep, waarin over onze prioriteiten 
is gebrainstormd, voor gepleit dat 
ons onderzoek van de medische 
technologie en de experimenten 
met mensen zich moet uitstrekken 
tot en met de embryonale fase. Een 
ander onderwerp dat nu enigszins 
de gemoederen bezig begint te hou
den, mede onder druk van de bezui
nigingen, betreft de 'grenzen aan de 
zorg’. Hoe ver ga je met het alsmaar 
ontwikkelen en inzetten van peper
dure apparatuur die voor relatief 
weinig mensen gebruikt zal wor
den? Met andere woorden: het ren
dement van die apparatuur (en van 
het onderzoek dat eraan vooraf
gaat) staat ter discussie, zeker als je 
goedkopere voorzieningen, die ech
ter veel meer mensen ’bedienen’, 
onder financiële druk zou moeten 
inkrimpen. TA moet dit soort pro
blematiek in kaart brengen, liefst in 
een totaalbeeld. Daarmee kun je 
dan weer de maatschappelijke be
wustwording stimuleren, en natuur
lijk ook het parlementaire debat. In 
eerste instantie richten wij ons toch 
tot het parlement. Misschien is het 
te optimistisch, maar ik denk wel 
dat je, door de aandacht voor deze 
dingen te bevorderen, uiteindelijk 
voldoende druk vanuit de maat
schappij teweeg moet kunnen bren
gen om de technologie en het we
tenschappelijk onderzoek niet maar 
gewoon op hun beloop te laten.”

WB 

wens heel invloedrijk. De NOTA 
zal hetzelfde moeten doen; infor
meren, niet sturen.
Het onderzoek van de NOTA 
moet, vind ik, een breed spectrum 
bestrijken. Wat de overheid betreft; 
voor haar is het van belang te weten 
in welke richting de technologische 
ontwikkeling gaat. De volgende 
vraag is dan meteen; moeten er wet
telijke regels komen om die ontwik
keling in ethisch-maatschappelijk 
verantwoorde banen te leiden. TA 
moet dan de bouwstenen leveren 
voor de besluitvorming. Maar er is 
nog een andere kant aan de zaak. 
TA zou ook moeten kijken of de 
bestaande regelgeving niet juist be
lemmerend werkt op de ontwikke
ling van nieuwe technologie. Dan 
kun je voorstellen doen om die be
lemmering op te heffen.
Een derde variant van TA zie ik in 
het toetsen van de consequenties 
van beleid. Neem het landbouwbe
leid van de EG. Dat bevordert in
tensieve landbouw, en beschermt 
de boeren tegen concurrentie van
buiten. Maar de gevolgen voor het 
milieu zijn niet mis: er worden veel 
pesticiden gebruikt, het grondwater 
vervuilt, en er treedt bodemerosie 
op. Nou is dat niet zozeer een tech
nologisch, als wel een politiek-eco- 
nomisch probleem. Toch acht ik dat 
ook onderwerp voor TA. Want het 
is niet uitgesloten dat nieuwe tech
nologie ook dit soort ongewenste 
gevolgen van een bepaald beleid te 
lijf kan gaan. Dan probeer je via 
TA te stimuleren dat er evenzeer 
technologische compensatie wordt 
gezocht voor de kwalijke uitwassen 
van vroegere technologische vindin
gen. In dat verband valt aan bio
technologie te denken; het inzetten 
van natuurlijke middelen in de pro- 
duktie”.

Toegankelijk

”Ik betwijfel of het zo’n probleem is 
dat veel research plaatsvindt in de 
particuliere sector. Dat wil namelijk 
niet zeggen dat er geen informatie 
beschikbaar zou zijn. Uit gewoon 
toegankelijke, openbare media kun 
je al heel veel halen. Technische 
tijdschriften bijvoorbeeld. Of de 
octrooiaanvragen, die zijn ook 
openbaar. En een firma als IBM 
brengt zelf een tijdschrift uit waarin 
ze de uitvindingen melden die niet 
tot een octrooi hebben geleid. Dat 
zijn zo’n zesduizend items per jaar. 
Wat daarentegen meestal wel be
schermd wordt, dat is de ontwikke
ling en de marketing. Alleen daar
bij wordt geheimhouding betracht”.

Spill-over 

’’Militaire research, dat is een ande
re kwestie. Als de Stuurgroep van 
de NOTA zou besluiten om daar 
niet aan te gaan werken, zou ik dat 
wel kwalijk vinden. De twee be
langrijkste topics in het technologi
sche onderzoek van tegenwoordig 
zijn natuurlijk kernenergie en mili
taire technologie. Het zou te dol 
zijn om dat buiten het TA-onder- 
zoek te houden. Ook voor militaire

resarch geldt trouwens dat er veel 
meer openbaar is dan iedereen 
denkt. Instituten als het Zweedse 
SIPRI en tijdschriften als die van 
’’Jane’s” werken met gegevens die 
gewoon te verkrijgen zijn.
Er wordt altijd gezegd dat militaire 
research belangrijk is voor de civie
le sector vanwege het spill-over ef
fect. Maar daar kunnen wel wat 
vraagtekens bij. TA zou moeten 
uitvinden in hoeverre het militaire 
onderzoek de richting van het civie
le onderzoek bepaalt, en in hoever
re het in de plaats komt van nuttig 
civiel onderzoek. Een van de rede
nen dat de Japanners zo’n voor
sprong hebben in de civiele techno
logie is dat ze hoegenaamd niets 
doen in de militaire sector. Ze kun
nen zich dus concentreren. In 
Groot-Brittannië gaat 95% van de 
overheidsuitgaven voor Research & 
Development naar militaire re
search. Zestig procent van de elec- 
tronische ondernemingen is daar 
militair georiënteerd. Dat tekent de 
situatie. In Nederland is er inder
daad veel minder militair-technolo- 
gisch onderzoekspotentieel, maar 
dat betekent dat het hier eenvoudi
ger is om er een overzicht over te 
krijgen”.

Beeldscherm 

”Ik geloof niet dat de technologi
sche ontwikkelingen zo snel gaan 
dat je er met TA altijd achteraan 
zult hobbelen.
Wat snel gaat, dat is de R&D, de 
Research & Development. Maar 
spreiding en gebruik van de vindin
gen op grote schaal, daar gaan jaren 
overheen. Kijk maar naar de infor
matietechnologie. Die bestaat al 
tien jaar of langer; al tijden wordt er 
geroepen dat we binnenkort alle
maal met beeldschermterminals op 
het bureau zitten. Maar hier heb ik 
ze nog niet kunnen ontdekken. Bo
vendien kom je in het gebruik de 
problemen pas tegen. In die fase 
van spreiding en aanvaarding van 
nieuwe technologie is het zeker nog 
mogelijk om invloed uit te oefe
nen”.

WB

^enriette Roscam Abbing: ”Ik 
"0,,p niet dat deze NOTA weer het
*oveelste adviesorgaan wordt waar- 
van de rapporten in de la verdwij- 
J’en. Het is natuurlijk juist ook een 
taak voor de Stuurgroep om dat te 
v°orkomen. Dat betekent dat we 
’Is het ware zelf een draagvlak moe- 
en organiseren; onze ’maatschap
pelijk adres’-functie is in dat op- 
?cht verschrikkelijk belangrijk. 
,”e,'sen moeten ons kunnen berei
den. problemen kunnen aandragen, 
etwij] wjj omgekeerd onderzoe- 
ers moeten wijzen op de maat- 

Sehappeiijke en ethische gevolgen 
an hun werk wanneer dat in de fase 
.an toepassing terecht komt. Kijk, 
au Unt zegëen dat de he* *6 gedachte 
cnter Technology Assessment 
aiL‘f is, of idealistisch, maar het is 
ssentieel dat er iets gebeurt. Voor

de gezondheidszorg is een sector 
rfaar grote vragen liggen, en waarin 
,e overheid heel wel sturend zou 
,ü,|nen optreden. Neem de in vitro- 

r,|lisatie (de zg. reageerbuisbe- 
r,1ohting;WB). De discussie daar- 
Ver speelt zich nog veel te veel af in 

prJnen van kosten-baten analyses.
'hische en juridische aspecten 
°tden nogal verwaarloosd. Er be- 
a;>t hier in Nederland sowieso de 

(,e'ging om met een grote boog om 
I moeilijke’ problemen heen te 
.Pon. Dat geldt zowel voor de on- 

rzoekers, als voor de overheid en 
S(,l r'e* adviesorganen. Over geneti-

c manipulatie bijvoorbeeld 
*n ons 'and nauwelijks een 

”at gevoerd: in Amerika gebeurt



OPENING
Studentenhuis ”In de Fortuyn”

Nadat tot op heden informeel al een aantal activiteiten in het 
Studentenhuis ”In de Fortuyn” werd georganiseerd, wordt dit thans 

officieel geopend en wel op:

WOENSDAG 22 OKTOBER A.S.

Er is dan open huis vanaf: 18.00 uur.

Het studentenhuis biedt de gehele dag gastvrijheid aan alle studenten 
van de Universiteit en HBO-instituten, ongeacht hun 

levensbeschouwing.

Ingericht zijn o.a. een grote conversatieschaal met leestafel, t.v., piano 
en bar, een kapel voor meditatie, een ruime studiezaal -bibliotheek 

{ook voor vrije studie) en kleine vertrekken, beschikbaar voor 
gespre ksgroepen.

■ Loop op 22 oktober eens binnen. U bent van harte welkom!

RK Studentenvereniging RK Studentenpastoraat
Servatius Maastricht
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Ben je jonger dan 26? Open dan, met tenminste 
één tientje, een spaarrekening bij de ABN. Krijg je het 
Cultureel Jongeren Paspoort cadeau. En dat geeft kortingen 
op Theater, Muziek, Musea, Tijdschriften en nog veel meer. 
Ga dus nü naar het ABN-kantoor.
De actie loopt van 29 september tot en met
31 oktober 1986. Indien je ouder bent dan 25 jaar

In onze koffieshop kunt u 
iedere dag zeker twee 
verschillende soorten hartig 
gebak proeven, zoals 
preitaart, champignontaart, 
courgettetaart of pizza.

Uiteraard zijn er ook belegde 
broodjes, saucijzenbroodjes 
of kaasbrioches.

Verder is er een gezellige 
leestafel met veel literaire 
bladen ter uwer beschikking.

Iedere dag minstens zeven 
soorten verse vlaaien 
in diverse groottes.
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BULLETIN
Universiteit

Algemeen

^handeling herziene begroting
Pc herziene begroting 1986 is in behan
deling bij de verscheidene bestuursorga
an in de instelling. Het tijdsschema 
vóórziet in vaststelling door het CvB op 
* oktober en behandeling in de URaad 

ÖP 30 oktober.
(CvB 7-10-86)

^voegdheidsverdeling besturen onder

nieuwe Wet op het Wetenschappe- 
'ik Onderwijs (WWO) bevat een aantal 
*lizigingen in de bevoegdheidsverdelin- 
®en binnen het universitaire bestuur, 
ten overzicht daarvan zal door het Col- 
,e8e van Bestuur ter opiniërende bespre- 
,lng aan de URaad worden voorgelegd. 
(CvB 7-10-86)

^'•werking
'’ntbureaucr'atiseringskorting

CvB heeft een commissie ingesteld 
le zal adviseren over de wijze waarop 
e RL de door de minister opgelegde 

°ntbureaucratiseringskorting in de in
ching zal uitwerken. De bestaande 

*erkgroep Formatieplanning Algemene 
lensten zal als commissie fungeren, 

°nder leiding van de portefeuillehouder 
^ganisatiezaken van het CvB. De Com
missie zal een aantal mogelijke scena- 

0 s opstellen met een daarbij behorend 
ihspad. Het CvB zal uit deze scenario’s 
6,1 keuze maken als concept-beleids- 

Ornemen. Dit gekozen scenario zal in 
erleg met alle betrokkenen verder 
tfden uitgewerkt.

,CvB 7-10-86)

^ '0 Promotie G. Horbach, Aula (J), 
6 Ul)r, info: tst. 257/269.

J3-1() Lezing joor prof. O. Duintjer 
e zoekende mens". Aula (J), 20 uur.

^'10 Colloquium "Aids in de geestelij- 
:e Bezondheidszorg”, Vijverdal, 20 uur, 

tel. 633444.

en 24-10 Conferentie FdE "Tech- 
. °g>e, arbeid en economie", Jezuïe- 
^klooster, 23-10: 14 tot 17 uur. 24-10: 

tot 17 uur, info: tst. 838/839.

'Ml) Lezing door mw. C. Rottlander 
Sa arf‘ere maken in een grotere organi- 

le • Aula (J), 20 uur.

2 Symposium "Vrouwenstudies ge- 
t ^heidswetenschappen", Aula (J), 9 

16-30uur, info: tst. 162/170.
29. m

en 20-10 PAO-cursus "Beklemd 
ü “enauwd", Randwijck, 8.30 tot 17.30 
Ur’ 'nfo: tel. 887777, tst. 274.

>.j''0, 30-10, 31-10 en 1-11 PHO-cursus 
r hiding in verplegingswetcnschappe- 
y onderzoek", Kasteel Vaalsbroek. 

aals- info: tst. 234/212.

'h Voorstelling "Eros en de eenzame 
i! n door theatergroep "De grote luxe 
)(1^e kleurenteevce". Toneelacademie. 
u üur.

Deze rubriek ’’Bulletin” wordt 
verzorgd door de dienst 
Voorlichting. Officiële 
mededelingen en interessante 
berichten voor de universitaire 
gemeenschap kunnen, getypt op 
speciale kopijbladen, ter opname 
aangeboden worden bij de 
redacteur van deze rubriek Frank 
Speet, kamer 304, of bij het 
secretariaat van Voorlichting, 
kamer 310 (beide in het 
Jezuïetenklooster).
Daar is ook kopijpapier te 
verkrijgen. Mededelingen en 
berichten moeten UITERLUK OP 
VRIJDAG VOOR 12 UUR 
schriftelijk ingeleverd worden ten 
behoeve van het nummer van 
Observant dat de week daarop 
verschijnt. De dienst Voorlichting 
behoudt zich het recht voor 
berichten in te korten, te wijzigen 
of niet meteen op te nemen. Voor 
informatie: Frank Speet, toestel 
319.

Universiteitsfonds vraagt steun
De SWOL vraagt medewerkers en stu
denten financiële steun te verlenen aan 
het Universiteitsfonds Limburg. Daaruit 
kunnen ondermeer aan medewerkers en 
studenten subsidies worden verleend 
voor activiteiten op het gebied van on
derwijs, onderzoek, cultuur, e.d.
Bijdragen kunnen worden gestort op 
postgiro 88850 t.n.v. Universiteitsfonds 
Limburg te Maastricht of op rekening- 
no. 23.11.65.463 bij de Ned. Crediet- 
bank te Maastricht t.n.v. penningmees
ter SWOL.

SWOL-leerstocl rechtsgeschiedenis aan 
RL
De Stichting Wetenschappelijk Onder
zoek Limburg (SWOL) is bij koninklijk 
besluit bevoegd verklaard aan de Facul
teit der Rechtsgeleerdheid van de RL

31-10 Promotie P. Go, Aula (J), 13.30 
uur, info: tst. 257/269.

31-10 Inaugurale rede mw.prof. v.d. 
Bergh-Braam, Aula (J), 16 uur, info: 
tst. 257/269.

31-10 Openbare tentoonstelling "Publi- 
citeitsvormgeving en architectonische 
vormgeving", Bonnefanten, 20 uur.

04-11 Lezing door mw. D. Duijkers 
"Emancipatiebeleid”, Aula (J), 20 uur.

07-11 Promotie C. Hamilton. Aula (J), 
16 uur, info: tst. 257/269.

07-11 en 08-11 Voorlichtingsdag genees
kunde, Randwijck, info: tst. 313.

07-11 en 08-11 Voorlichtingsdag gezond
heidswetenschappen, Jezuïetenklooster, 
info: tst. 313.

14-11 PAO-cursus "Algemene voor
waarden in de praktijk naar huidig en 
nieuwe recht", RL, 13.30-17.30 uur. 
info: tst. 115/119.

14-11 Promotie T. Schmidt, Aula (J), 16 
uur, info: tst. 257/269.

14- 11 en 15-11 Voorlichtingsdag rechts
geleerdheid, Nieuwenhof, info: tst. 313.

15- 11 Voorlichtingsdag economie. Je
zuïetenklooster, info: tst. 313. 

een leerstoel rechtsgeschiedenis te vesti
gen. Dit is de tweede bijzondere leer
stoel van de SWOL. De eerste is de 
Dr.J.G.H.Tanswisselleerstoel (metho
diek van het onderwijs op het terrein 
van de gezondheidszorg), waarop prof. 
Lipkin uit New York werkzaam is.
Nog in de loop van 1986 hoopt de 
SWOL ook bij de faculteiten Economie 
en Gezondheidswetenschappen bijzon
dere leerstoelen te vestigen.

Overzicht SWOL-subsidies 1985
Het recent verschenen SWOL-bulletin 
bevat een overzicht van de in 1985 ver
leende, subsidies. Er werden 31 verzoe
ken om subsidie in behandeling geno
men die betrekking hadden op de RL. 
In 22 gevallen werd daarop gunstig be
schikt. Met deze subsidies was in totaal 
een bedrag van ƒ 60,057,-gemoeid. Het 
betreft ondermeer tegemoetkomingen 
in kosten van studiereizen, congressen, 
stages, organisatie van een internatio
naal symposium, Pythische Spelen, etc. 
De uitkeringen varieërden in hoogte van 
ƒ 450 - tot ƒ 10.000,-.

Promotie drs. G. Horbach
Drs. G.J.M.J. Horbach (Instituut voor 
Experimentele Gerontologie, TNO) 
verdedigt op vrijdag 17 oktober aan de 
RL zijn proefschrift "Albumin metabo
lism and aging". Promotor is prof.dr. 
C.F. Hollander (RL).
Het proefschrift behandelt onderzoek 
naar de invloed van veroudering op de 
aanmaak en de afbraak van het plasma- 
eiwit albumine in de rat. Albumine is 
een eiwit dat veelvuldig voorkomt in het 
plasma en betrokken is bij het transport 
van geneesmiddelen, vetzuren en derge
lijke.
Het proefschrift omvat een uitgebreide 
omschrijving van het lot van het albumi
ne, beginnend bij de aflezing van de ge
netische informatie voor dit eiwit tot aan 
de verwijdering van dit eiwit uit het li
chaam. Met veroudering blijken er ver
schillende aspecten van de albumine- 
"levensweg” te veranderen. In oude die
ren wordt twee keer zoveel albumine 
per dag verwijderd als in jonge dieren. 
De oorzaak van deze toename in albu- 
mineverwijdering ligt niet in een ver
slechterde nierfunctie van de oudere 
dieren, maar in een proces, waarbij or
ganen (vooral de lever) plasma opne
men om vervolgens de daarin aanwezige 
stoffen (waaronder albumine) af te bre
ken. Deze toename in albumineverwij- 
dering gaat gepaard met een evengrote 
toename in de aanmaak van dit eiwit.

Beurzen voor Groot-Brittanië
In het kader van de Foreign and Com
monwealth Office Scholarships and 
Awards Scheme 1987/88 heeft de British 
Council voor afgestudeerden een be
perkt aantal beurzen beschikbaar voor 
de duur van 1 jaar in Groot-Brittanië 
voor het academisch jaar 1987/88. Ook 
zijn er een aantal fellowships voor de 
duur van 2 maanden voor (bijna) afge
studeerden.
Aanvraagformulieren zijn te verkrijgen 
bij: The British Council, Keizersgracht 
343, 1016 EH Amsterdam, tel. 020- 
223644. Sluitingsdata: voor de 1-jarige 
beurs: 5 november en voor de fellows
hips: 28 november 1986.

Verhuizing medewerkers dienst 
Voorlichting
Ton Brouns en Janneke Leunissen, bei
de werkzaam op de dienst Voorlichting, 
zijn van kamer verhuisd en zitten nu in 
kamer 304 in het Jezuïetenklooster. Ook 
hun interne telefoonnummer is gewij
zigd. Dat is nu toestel 319.
In deze kamer kunt u ook terecht met 
kopij voor deze mededelingenpagina’s 
in de Observant. Frank Speet, de redac
teur van ’’Bulletin", is ook in kamer 304 
te vinden.

Studentendekanaat
De studentendekanen mw. F. Meyer- 
Viol en mw. H. de Bruin begeleiden en 
bemiddelen in zaken van rechtspositio
nele, sociaal-economische en psychische 
aard.
Zij geven (aspirant-)studenten informa
tie en advies over:
- studiemogelijkheden/studie- en be
roepskeuze
- toelatingsvoorwaarden voor het WO

- aanmelding, selectie en plaatsing in 
het WO
- inschrijving/inschrijvingsvormen/in- 
schrijvingsduur
- studiefinanciering
- militaire dienst
- studieverandering/studiestaken/afstu- 
deren
- sociale voorzieningen.
Voor informatie en het maken van af
spraken zijn de studiedekanen telefo
nisch bereikbaar van maandag t/m don
derdag tussen 9.30 en 11.00 uur via tel. 
887777.
Op dinsdag- en donderdagmiddag hou
den de dekanen open spreekuur (d.w.z. 
dat men zonder afspraak terecht kan) 
van 14.30 tot 16.30 uur.
De studentendekanen zijn gehuisvest in 
het Oud-Gouvernement. Bouillonstraat 
3.

Studie-infotheek
In de studie-infotheek is ter inzage infor
matie aanwezig met betrekking tot stu
dierichtingen en afstudeerrichtingen van 
het Nederlandse Wetenschappelijk On
derwijs. Tevens zijn beroepengidsen 
aanwezig en is enige algemene informa
tie te verkrijgen over studeren in het 
Hoger Beroeps Onderwijs.
De studie-infotheek bevindt zich in het 
Oud-Gouvernement, Bouillonstraat 3, 
tel. 887777.
Openingstijden: maandag t/m donder
dag van 14.00 tot 16.30 uur.

Cursus Vrouwen in/en besturen
De afdeling Opleiding en Training van 
de Universiteit van Amsterdam organi
seert een cursus "Vrouwen in/en Bestu
ren", bestemd voor vrouwen die deel 
uitmaken van een bestuur, raad of com
missie.
Vrouwen krijgen in besturen te maken 
met een vergadercultuur en de daarin 
geldende spelregels, die van oudsher 
door mannen zijn gemaakt. Wat gebeurt 
er in het proces van besturen en hoe wil
len vrouwen daarin functioneren. Macht 
is nodig om "iets wat je anders wilt" te 
realiseren. De thema’s van de blokken 
van deze cursus zijn:
- vergaderen, besluitvormen, lobby en 
onderhandelen;
- macht en strategie.
De cursusdata zijn 19 t/m 21 november 
en 17 t/m 19 december te Amsterdam. 
Informatie en/of aanmelding: Opleiding 
& Training, Oude Turfmarkt 151, 1012 
GC Amsterdam, tel. 020-5252646.

Cursus medische sociologie/antropologie 
en organisatie gezondheidszorg in 
ontwikkelingslanden
De interuniversitaire cursus "Medische 
sociologie/antropologie en organisatie 
gezondheidszorg in ontwikkelingslan
den" wordt in het studiejaar 1986/87 we
derom georganiseerd door de Rijksuni
versiteit Leiden. De colleges worden ge
geven van 6 januari t/m 9 juni 1987, elke 
dinsdagmiddag van 14.00 tot 17.00 uur. 
Omstreeks 15 december dient eenieder 
die de cursus wil volgen een toelatings
toets af te leggen. De cursus omvat me- 
disch-biologische en medisch-sociologi- 
sche informatie waarover na afloop van 
de colleges een tentamen wordt afgeno
men. Een collegerooster is op aanvraag 
verkrijgbaar bij dhr. Buschkens. Yoor 
nadere informatie: Instituut voor Cultu
rele Antropologie en Sociologie der 
niet-Westerse Volken, Dr. W. Busch
kens, tel. 071-148333, tst. 4045.

Cursus muziekpsychologie
Binnen het doctoraal programma psy
chologie aan de Universiteit van Nijme
gen bestaat de mogelijkheid om een cur
sus muziekpsychologie te volgen. De 
cursus wordt gegeven door Dr. P. Vos 
en Dr. D.-J. Povel en staat open voor 
studenten van andere studierichtingen 
of universiteiten. Onder meer de vol
gende thema's komen aan bod: waarne
ming van toonhoogte en melodische pa
tronen, waarneming van temporeel-rit- 
mische patronen, timing in het uitvoeren 
van muziek en gedragsbeïnvloeding 
door muziek. De cursus vindt steeds op 
vrijdag plaats en wel van 9.15 tot 11.00 
uur in een nader bekend te maken loca
tie van het Psychologisch Laboratorium, 
Montessorilaan 3, Nijmegen. Eerste bij
eenkomst: 12 december. Inschrijving bij 
de studentenadministratie van het Psy- 

lab tussen 27 en 31 oktober, mw. A. Ter- 
maat. tel. 080-512555. Voor informatie: 
dhr. Vos, tel. 080-512536 of 512526.

Prijs voor doctoraal-scriptie 
internationale betrekkingen
Het Nederlands Genootschap voor In
ternationale Zaken in samenwerking 
met de onderwijsafdeling van het Ne
derlands Instituut voor Internationale 
Betrekkingen "Clingendael” stelt dit 
jaar wederom een prijs beschikbaar ter 
bekroning van een doctoraal-scriptie 
over een onderwerp aangaande interna
tionale betrekkingen. De prijs, die 
ƒ 1000,- bedraagt, zal door een onaf
hankelijke jury toegekend worden aan 
de auteur(s) van de beste aan de jury 
voorgelegde doctoraal-scriptie uit het 
academisch jaar 1985/86.
Naar de prijs kunnen meedingen studen
ten in de doctoraalfase (of afgestudeer
den) aan een Nederlandse universiteit of 
hogeschool, die in het academisch jaar 
85/86 een scriptie hebben geschreven 
over een van de volgende onderwerpen:
- algemene vraagstukken van interna
tionale betrekkingen, zoals de ontwik
kelingssamenwerking, be- en ontwape
ning, het internationale geldstelsel, e.d., 
(waarbij in de probleemstelling de inter-J 
nationale aspecten van deze vraagstuk-/ 
ken centraal moeten staan);
- ontwikkelingen in de internationale: 
machtsverhoudi ngen;
- de buitenlandse politiek van de ver/:/ 
schillende landen;
- de wisselwerking tussen binnenlandse 
en buitenlandse politiek;
- internationale organisaties en integra
tieproblemen;
- theorievorming over internationale 
betrekkingen.
De ingezonden scripties zullen worden 
beoordeeld op wetenschappelijke kwali
teit, oorspronkelijkheid en presentatie 
en vormgeving.
De inzending van de scriptie dient op 
anonieme basis te geschieden, d.w.z. dat 
de naam van de auteur niet bij de jury 
bekend mag zijn. Studenten die naar 
deze prijs willen meedingen worden ver
zocht contact op te nemen met een lid 
van het wetenschappelijk personeel dat 
hun scriptie heeft beoordeeld, opdat 
deze de scriptie verstuurt naar het Ned. 
Instituut voor Internationale Betrekkin
gen "Clingendael", t.a.v. de jury ge- 
nootschapsprijs, Clingendael 7, 2597 
VH ’s-Gravenhage. De inzendtermijn 
sluit 15 december.

Opheffing instituut
Het Interuniversitair Instituut Normen 
en Waarden in de Samenleving (INW), 
Westersingel 108, 3015 JD Rotterdam, 
is per 1 oktober 1986 opgeheven tenge
volge van de door het Ministerie van 
Onderwijs en Wetenschappen in het ka
der van de taakverdeling en concentratie 
doorgevoerde bezuinigingsmaatregelen. 
Enkele wetenschappelijk medewerkers 
zetten na 1 oktober hun werkzaamheden 
voort in andere universitaire kaders. 
Voor nadere informatie i.v.m. weten
schappelijke werkzaamheden van het 
voormalige personeel en/of eventuele 
afwikkelingszaken aangaande het insti
tuut is tot .l maart 1987 bereikbaar Mw. 
A.C. Koppendraier, Erqsmusuniversi- 
teit. Burg. Oudlaan 50, 3062 PA Rotter
dam, tel. 010-4081741.

Cursus Engels in Ierland
Niet alleen in Engeland, maar ook in 
Ierland is het mogelijk cursussen Engels 
te volgen op verschillende niveau’s spe
ciaal gericht op studenten. In Limerick, 
een historische Ierse stad, is een school 
gevestigd die deze, 4 weken durende, 
cursussen verzorgd. Voor informatie: 
Dr. L.M. Kelly, 20 Laurel Court, Ca- 
herdavin Lawn, Limerick, Ireland.

Activiteitenprogramma Circumflex 
Maandag 20 oktober: 20.00 en 22.30 uur 
video ”La Hytoria Oficial".
Dinsdag 21 en woensdag 22 oktober: 
19.00 uur mensa.
Donderdag 23 oktober: Feestelijke ope
ning pand Bernardusstraat (onder voor
behoud).
Maandag 27 oktober: 20.00 en 22.30 uur 
video "Carmen".
Dinsdag 28 t/m donderdag 30 oktober: 
19.(X) uur mensa.
Donderdag 30 oktober: live-muziek 
door Paul + Bas.
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Oprichtingsavond SIB-Maastricht
SIB is de landelijke studenten- en jonge
renvereniging voor internationale be
trekkingen. De vereniging staat open 
voor studenten van alle faculteiten en is 
niet gebonden aan enige politieke over
tuiging of levensbeschouwing. Leden 
van SIB discussiëren in werkgroepver
band over internationale onderwerpen, 
zoals vrede en veiligheid en Europese 
integratie.

Op 29 oktober wordt de afdeling SIB- 
Maastricht opgericht. Dit gebeurt in de 
collegezaal van de Nieuwenhof. De 
avond begint om 20.00 uur met een le
zing van prof. Th. van Boven over de 
toekomst van de VN. Een actueel on
derwerp. onder meer gezien de ontwik
kelingen bij UNESCO. Vervolgens wor
den er werkgroepen ingesteld. De avond 
eindigt met de eerste maandelijkse SIB- 
borrel.

Politiek cafe over de universitaire 
bestuursstructuur
Woensdag 22 oktober organiseert het 
Politiek Cafe Maastricht een bijeen
komst met als onderwerp de universitai
re bestuursstructuur. Dit zal plaatsvin
den in cafe "D’n Avanceur”. Helmstraat 
10. Aanvang 20.00 uur. De avond zal 
worden gevuld door o.a. dhr. Bassie, 
griffier van de URaad, met een uiteen
zetting over taken en bevoegdheden van 
de URaad. Daarnaast komen er diverse 
studenten uit overige raden en commis
sies. De avond is speciaal bedoeld voor 
eerste jaars studenten. Uiteraard zijn 
ook alle andere geïnteresseerder^ van 
harte welkom. Info: 211695 (Ageeth 
Bijl).

Agenda Tafelstraat 13
20 oktober: de start van de leerhuisgroep 
’’Aspecten...” is verplaatst naar 3 no
vember.
20 oktober: vanaf 20.00 uur is het nage- 
sprek over de lezingen van Ton Lemaire 
en Walther Biemel (uit de cyclus: ”hct 
onbehagen in de cultuur’’).
21 oktober: open avond "Is straffen zin
vol?”. Vertoond wordt de videofilm 
"Strafmaat”. Daarna gesprek over de 
aangesneden thema's: wat is het doel 
van straffen, werkt het ook en hoe erva
ren gedetineerden dit? Gast en gast
vrouw: Maaike en Noëlle. beide werk
zaam al humanistisch raadsvrouw in het 
huis van bewaring in Maastricht.
23 oktober: avond met Herman Ver
beek. priester en Europarlementariër. 
Nieuwenhof, over Nicaragua. Hij vastte 
voor dit land en geeft informatie over de 
situatie. De centrale vraag is: wat kun je 
er aan doen? Aanvang: 20.00 uur.

Alpinisme
De Maastrichtse Studenten Alpinisten 
Club (Maas-sac) organiseert activiteiten 
zoals klimmen, wandelen en ski/langlauf 
in de Ardennen cn de Alpen.
Belangstellenden kunnen informatie in
winnen bij Paul Dobbelaar (2 FdGW), 
tel. 217170 of op de derde woensdag van 
de maand in cafe de Pallieter (naast de 
Perroen).
Eerste "Maas-sac-cafe" op woensdag 22 
oktober met een dialezing "rotsklimmen 
in de Dolomieten". Aanvang: 20.00 uur. 
Ook nict-leden zijn welkom.

Tweede etappe Maastrichtboek 1987
De tweede inzendtermijn voor het 
"Maastrichtboek 1987". de bekende 
bloemlezing uit het werk van amateur- 
schrijvers in de regio Maastricht, is inge
gaan. Tot 29 oktober kan iedereen die in 
Maastricht woont, of niet verder dan 15 
km. daarbuiten, weer proza of poëzie, in 
ABN of dialect, inzenden naar de Stich
ting "Maastricht schrijft cn dicht". Na 
het sluiten van deze tweede inzendter
mijn zal een deskundige jury het inge
zonden werk beoordelen.

Daarna zal op woensdag 26 november 
de tweede schrijversavond gehouden 
worden in cafe d’n Ingei, Vrijthof 13, 
om 20.00 uur. Tijdens deze avond, 
waarop het ingezonden werk besproken 
wordt, zijn alle inzenders en belangstel
lenden van harte welkom.
De jury zal na vier halfjaarlijkse inzend
termijnen een selectie maken uit het in
gezonden werk. Deze selectie zal eind 
1987 verschijnen als het "Maastricht- 
boek 1987". Een folder over deelneming 
en voorwaarden is verkrijgbaar bij het 
VVV-kantoor, Dinghuis Maastricht.

Vacatures

Schriftelijke sollicitaties, onder vermel
ding van het vacaturenummer op brief 
en enveloppe, vóór 27-10 richten aan de 
dienst Personele Zaken.

Interne vacature 166 + 167
Met ingang van 1 november kunnen 
t.b.v. het onderzoeksproject "Studiestij- 
len in probleemgestuurd onderwijs” 
(FdR)
2 STUDENT-ASSISTENTEN 
geplaatst worden met een werktijdsfac- 
tor 0,3 voor een periode van een half 
jaar.
Werkzaamheden:
- nakijken van essaytoets-antwoorden 
op juistheid en volledigheid;
- classificeren van antwoorden m.b.v. 
een taxonomie;
- inhoudsanalyses van onderwijs- 
groeps-opnames;
- inventariseren van door studenten be
studeerde onderwerpen op basis van 
door hen genoteerde bladzijden litera
tuur.
Vereisten:
- 3e of 4e jaars;
- goede (basis)kennis van het privaat
recht (in het bijzonder vermogensrecht). 
Inlichtingen: H. Nuy, tst. 703.

Interne vacature 168
Bij de vakgroep Economie van de Ge
zondheidszorg bestaat de vacature van: 
ONDERZOEKER (M/V) 
ten behoeve van het onderzoekspro
gramma "Voorzieningen voor Oude
ren" voor 2 jaar. Taak:
de ondersteuning van de leider van het 
onderzoeksprogramma. Voorts worden 
van de medewerker initiatieven ver
wacht om te komen tot een verdere uit
bouw van het programma. Daartoe zal 
door de medewerker geparticipeerd 
moeten worden in literatuurstudie, or
ganisatie van dataverzameling, databe- 
werking, rapportage, etc.
Vereist:
- academische opleiding in een van de 
sociale wetenschappen of gezondheids
wetenschappen;
- kennis van of ervaring in de gezond
heidszorg en/of maatschappelijke 
dienstverlening strekt tot aanbeveling. 
Salariëring: aanstelling zal geschieden in 
de functie van toegevoegd onderzoeker 
met een salaris van min. ƒ 3196,- en 
max. ƒ 6024,- bruto per maand. 
Inlichtingen bij Dr. A. Visser, toekom
stig leider van het onderzoeksprogam- 
ma. cn prof.dr. F. Rutten. voorzitter 
van de vakgroep Economie van de Ge
zondheidszorg.

Interne vacature 169
Bij het Medisch en Maatschappelijk In
formatiecentrum van de RL is vacant de 
functie*van
DATATYPIST/ADM1NISTRATIEF 
MEDEWERKER (M/V) 
voor 20 uur per week.
Taken:
- het verzorgen van codecrwerkzaam- 
heden en de data-entry;

- de controle van ingevoerde gegevens;
- enige administratieve taken;
- type-werkzaamheden.
Vereist:
- middelbare schoolopleiding;
- uitstekende data-entry vaardigheden;
- zelfstandig en secuur kunnen werken;
- bij voorkeur ervaring met soortgelijke 
werkzaamheden.
Arbeidsvoorwaarden: salariëring zal ge
schieden, afhankelijk van leeftijd, oplei
ding en ervaring, tot maximaal ƒ 2567,- 
op full-time basis.
Inlichtingen: Dr.ir. Ch. Limonard, 
hoofd dienst Memic, tst. 512/513 of Drs. 
H. Ruyters, dienst Personele Zaken, tst. 
342/339.

Interne vacature 170
Bij het Dekanaat van de Faculteit der 
Rechtsgeleerdheid komt een vacature 
voor een
SECRETARESSE (M/V) (full-time) 
ten behoeve van de decaan (voorzitter 
faculteitsbestuur) cn de secretaris (te
vens hoofd van het dekanaat).
Taken:
naast specifiek secretariële taken zal de 
secretaresse tevens werkzaamheden ver
richten op het gebied van organisatie en 
coördinatie.
Vereist:
- HAVO/VWO en secretaresse-oplei- 
ding;
- ruime secretariële ervaring (3 a 5 
jaar), waaronder ervaring met organisa
torische werkzaamheden;
- goede beheersing van de Nederlandse 
taal en van de moderne talen, m.n. En
gels;
- ervaring met notuleren;
- zelfstandigheid, inventiviteit, accura
tesse, goede contactuele vaardigheden;
- ervaring met tekstverwerkende appa
ratuur is gewenst.
Salariëring: afhankelijk van leeftijd, op
leiding en ervaring, min. ƒ 2175 - en 
max. ƒ 3271bruto per maand.
Inlichtingen: drs. V. Rutgers (hoofd van 
het Dekanaat), tst. 709.

Interne vacature 171
Bij de dienst Algemene en Juridische 
Zaken is op korte termijn vacant de 
functie van
MEDEWERK(ST)ER SECRETA
RIAAT
Taak:
administratief/organisatorische onder
steuning van de dienst in het algemeen 
en in het bijzonder ten behoeve van en
kele medewerkers van deze dienst. De 
functie zal onder meer bestaan uit:
- beheer agenda’s, maken van afspra
ken;
- postverzorging, correspondentie;
- typewerk (met gebruik van tekstver
werkende apparatuur);
- reprowerkzaamheden;
- archivering;
- voorbereiden en notuleren van verga
deringen;
- telefoonbehandeling, verstrekken van 
informatie en voorts, indien nodig, ver
vanging van de secretaresse van de 
Dienst.
Vereist:
- VWO-opleiding;
- goede typevaardigheid;
- bij voorkeur secretaresse-opleiding;
- enige jaren ervaring (minimaal 2 a 3 
jaar).
Salariëring: afhankelijk van leeftijd, op
leiding en ervarjng max. ƒ 2960,- bruto 
per maand.
Inlichtingen: dhr. J. Gerards, dienst
hoofd AJZ en/of mw. L. Franken, me
dewerkster van het secretariaat, tst. 
300/304.

Congressen

Lustrumconferentie Technologie, Arbeid 
en Economie
De Faculteit der Economische Weten
schappen organiseert in het kader van 
het tweede lustrum van de RL op 23 en 
24 oktober een conferentie "Technolo
gie, Arbeid en Economie”.
Donderdagmiddag is er ccn plenaire ses
sie. De opening wordt verricht door drs. 
J. de Koning, minister van Sociale Za

ken en Werkgelegenheid. Verdere spre
kers die middag: ir. R.F. de Bruine (di
recteur Technologiebeleid Min. van 
Econ. Zaken), ir. J. Sjouke (alg. dir. F. 
Swarttouw' bv). J. Stekelenburg (vice- 
voorzitter van de FNV) en prof. dr. W. 
Albeda.
Vrijdag vinden er drie parallelsessies 
plaats over resp. "Technologie en kwali
teit van het arbeidsproces", "Technolo
gie, management en organisatie” en 
"Diffusie van innovaties en werkgele
genheid”.
Plaats van de conferentie is het Jezuïe
tenklooster (Hoofdgebouw). Aan dc 
conferentie nemen rond de 200 perso
nen deel.

Seminar ’’accountancy in het HBO”
Het Centrum voor Studies van het Ho
ger Onderwijs Beleid (CSHOB) van de 
Universiteit Twente organiseert op 12 
november in_ de Jaarbeurs in Utrecht 
een seminar onder de titel "accountancy 
in het hoger beroepsonderwijs”. Dit se
minar duurt van 10.00 tot 17.00 uur. De 
kosten bedragen ƒ 200,-. Aanmelding 
(vóór 1 november) en informatie bij het 
Secretariaat CSHOB. postbus 217, 7500 
AE Enschede, tel. 053-893263.

Universitaire taekwondo 
kampioenschappen
Studenten aan Nederlands universitei-

zing plaats in dc Aula (Jezuïetenkloos
ter) met als titel ''Zakenrechtelijke as' 
pecten van het wonen”.

ten of gelijkgestelde opleidingen kunnen 
zich aanmelden voor deelname aan de 
le Universitaire Wereldkampioenschap
pen Taekwondo dit jaar in de USA.
Dit wereldkampioenschap vindt plaats 
van 26 tot 30 november 1986 op het ter
rein van de Universiteit van Californië. 
Aanmelding en informatie: Stichting 
Taekwondo Belangen, M.J. Thouten- 
hoofd, postbus 138, 2501 CC Den Haag, 
tel. 070-607795/635753.

Nations cup studentenruiters
Van 23 tot en met 26 oktober zal de 
Stichting Nederlandse Studentenruiters 
(SNS) in centrum ’’de Verende Wagen” 
in Houten een ’’Nations Cup” organise
ren met dc onderdelen dressuur en 
springen. Op zondag 26 oktober worden 
de finales gehouden van 10.00 tot 15.30 
uur.
Voor het exacte programma en informa
tie; Niki de Koomen, tel. 010-4653146 of 
Angeline Verhoeven, tel. 030-517599.

Gezondheids
wetenschappen

Algemeen

Hosts gezocht
Op 7 en 8 november vinden de jaarlijkse 
voorlichtingsdagen Gezondheidsweten
schappen plaats. Het Faculteitsbureau 
zoekt 4 Studenten Gezondheidsweten
schappen (M/V) die tijdens deze dagen 
als "host" (verkeersleider) willen wer-

boeken
in heel linnen
in leer
met goudopdruk 
in perkament
maar ook stencils, 
proefschriften, e.d.

*

handboekbinderij 
arno lipsch

hunnenweg 41 
6224 jp maastricht 
tel. 043-625889

als u vakwerk op prijs stelt

10

ken. Vergoeding van de werkzaamhe
den zal volgens gebruikelijke normen 
gebeuren.
Inlichtingen zijn te verkrijgen bij Cecile 
Kramer, dekanaat Gezondheidsweten
schappen. kamer 112C (J). tst. 287.
Sollicitaties vóór 27 oktober richten aan 
mw.
drs. F. Hein, dekanaat Faculteit der Ge
zondheidswetenschappen.

Rechtsgeleerdheid

Ma,

u
Algemeen

Vacatures student-assistenten
Voor twee vacatures student-assistenten 
FdR (interne vacature 166 + 167) word1 
verwezen naar dc rubriek "Universiteit 
Vacatures" in dit Bulletin.

Lezing
Op woensdag 22 oktober om 14.00 utit 
in de Collegezaal lezing "De arbeid’" 
markt voor juristen op termijn". Ink1" 
ders: prof.mr. N. Roos en prof.mr. L 
Cohen.

Roosterwijzigingen
In verband met de voorlichtingsdag611 
op 14 en 15 november kunnen er roO’" 
terwijzigingen noodzakelijk zijn. Kij^ 
s.v.p. op de borden!

College zakelijke en persoonlijke 
zekerheidsstelling
Op woensdag 29 oktober van 9.00 H’1 
11.00 uur in kamer 0115 (Oud-Gouver- 
nement) college door J. Elders in het ka 
der van het blok Déconfiture over zak6' 
lijke en persoonlijke zekcrheidsstellin?'

College belastingrecht
Op woensdag 19 november van 16.0010* 
18.00 uur in kamer 0115 (Oud-Gouver 
nement) inleidend college belast111 
grecht door PJ. Wattel in het kader '/‘l" 
het blok Déconfiture.

Economie

Algemeen
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Open dag economische faculteit
Op zaterdag 15 november is er een v0<’ 
lichtingsdag van de economische 
teit. Het secretariaat FaculteitsbuN*
FdEW zoekt studenten die: ,.,(1
- samen met een medewerker L f 
groepje bezoekers willen begeleiden 
hun vragen willen beantwoorden;
en tevens studenten die: f(,
- 1 a 2 keer gedurende een kwartier6 ( 
onderwijsbijeenkomst willen simulef
voor bezoekers. ,ji
De dag vindt plaats van 9.15 tot 1'’ 
uur in het Jezuïetenklooster. Een na" 
programma zal t.z.t. worden uitgeN'j. 
Studenten die hun enthousiasme ovef , 
Faculteit op anderen willen overbret1^ 
dienen vóór 15 oktober hun reacties k 
leveren bij Miranda Beekman, secw 
riaat Faculteitsbureau FdEW. ka1*1
3068.
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Matia Bazar in Heerlen

id
UNA GIORNATA PARTICOLARE

tente11 
wordt 

zrsiteit

Matia Bazar is een Italiaanse formatie die zich met verve ontwikkelt. Met het 
uitbrengen van elk album wordt telkens een nieuw aspect aan hun muzikale bagage 
toegevoegd en daarmee de bakens iets verder verzet. Buiten het geboorteland kan de 
groep bogen op twee internationale successen; 'Vacanze Romane' in '83 en de grote 
zomerhit van dit jaar, 'Tio Sento'. Ondanks de taalbarrière, er wordt uitsluitend in het 
Italiaans gezongen, heeft Matia Bazar een mondiale uitstraling. Tournees door Japan 
en Rusland gingen het bezoek aan Nederland vooraf. Zelfs in Mexico wist men de top 
van de hitlijsten te bereiken. Dit is uitsluitend te danken aan de kwaliteit en de 
voorzichtige experimenten die in hun songs verwerkt zijn. Matia Bazar doet op 
donderdag 30 oktober de Heerlense schouwburg aan. Una giornata particolare!
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In Italië is Matia Bazar een waar fe
nomeen. Zangeres Antonella Rug
giero beschikt over een klassiek ge
trainde stem en weet volledig de vo
cale techniek uit te buiten. Deze 
elastische stem wordt door de groep 
mooi ingekleurd. Op de vorige al
bums werd veelvuldig gebruik ge
maakt van synthezisers. Op Melan
cholia is de aanpak directer en aard
ser. De instrumentaties vormen een 
fascinerend decor voor de vocale 
prestaties van Antonella. De lyri
sche muziek is voorzien van poëti
sche teksten, introspectief en me
lancholisch van aard.

La Superba

Matia is het koosnaampje van An
tonella en Bazar staat voor het vol
gestouwde winkeltje van invloeden 
waaraan de formatie onderhevig is. 
In deze bazaar- treft men allerlei in
vloeden aan die in het rijkgescha
keerde repertoire terug te vinden 
z,Jn; van mime via comedia dell’ar- 

tot opera. Een optreden zien 
deze Italianen dan ook meer als een 
Performance. Op het gevaar af arti
ficieel te lijken probeert Matia Ba- 
Zar muziek en visuele elementen op 
net podium te kombineren. Ideeën 
v°°r de band worden uitgedokterd 
ln de thuisbasis Genua, ook wel ’La
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ONTLUIKEND
POPTALENT
KAN EVEN SCHITTEREN

De Grote Prijs van Nederland raast sinds 26 
september door de provincies. Op vrijdag 25 
oktober wordt in de Heerlense schouwburg 
uitgevochten wie van de Limburgse popgroepen in 
aanmerking kan komen voor een eventuele 
finaleplaats.Ker 
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oei van De Grote Prijs is ontlui- 
end poptalent uit de diverse re- 

®’o s aan een grotere, en bij voor- 
c'Ur landelijke bekendheid te hel- 
ƒ "■ Deze grootscheepse talenten- 

Va f wordt georganiseerd door 
7("*RA, OOR en Stichting Lochem 

M,0, met financiële ondersteuning 
p'lri het Ministerie van WVC en het 
Vir’ns Bernard Fonds. Pop staat hier 
, *or een breed scala, variërend van 
ard rock, psychidelica, rockabilly, 

_ r|k, punk, hard core en noem 
"'aar op.

Matia Bazar, 30 oktober in de Heerlense Schouwburg

Superba’ genoemd, een stad boor
devol monumentaal schoon. Van
daar waarschijnlijk de wens om op 
te treden in een gepaste ambiance, 
bij voorkeur in authentieke 
schouwburgen en theaters. Anto
nella Ruggiero en consorten hebben 
in Limburg niet de beschikking over 
een momumentale schouwburg, de

Vernieuwingsdrang

De deelnemers zijn geselecteerd uit 
een totaal van meer dan 500 inge
zonden cassettes en eigen beheer 
platen. Elke groep zal zich in de 
voorronde in vijftien minuten waar 
dienen te maken. In dit kort tijdsbe
stek kunnen minimaal drie num
mers gespeeld worden, waarvan 
hooguit een nummer een cover mag 
zijn. In iedere voorronde spelen 
maximaal acht groepen. De jury let 
op: originaliteit, muzikale vaardig

Maastrichtse Bonbonnière bijvoor
beeld, maar zullen genoegen moe
ten nemen met de Heerlense 
schouwburg. Hopenlijk doet dit 
niets af aan de kwaliteit van het ge- 
bodene. Prego?

Paul Pinxten 

heid, presentatie, compositie en 
vernieuwingsdrang. De overgeble
ven zes bands zullen op 13 decem
ber in de Paradiso te Amsterdam 
om de Grote Prijs bokaal strijden. 
De winnaar mag 5000 gulden in ont
vangst nemen en is verzekerd van 
een ptatenkontrakt.

Gin on the rocks

Uiteindelijk lijkt de roem van de fi
nalisten van korte duur. Wie herin
nert zich nog de winnaar van drie 
jaar geleden, Neel? Gaga mag dan 
twee jaar terug hun kortstondig suc
ces te danken hebben-aan 'n finale
plaats, maar het is toch weer opval
lend stil rond dit groepje. De Ven- 
lose Gin on the Rocks, winnaar van 
'85, heeft nog steeds niet hun finale
plaats in een landelijk succes weten 
om te zetten. Er worden ook veel 
bands speciaal voor De Grote Prijs 
geformeerd en weer ontbonden als 
er geen aardige finaleplaats te ver
overen valt.
Tussen het rijtje namen van de Lim
burgse deelnemers duiken twee acts 
op die wellicht al bij voorbaat tot de 
favorieten gaan behoren en eigen
lijk eikaars tegenpolen zijn. Six Plys 
Tzar, een eigentijdse waveband en 
Ge Reinders Band, een groep rond 
oude rot in het vak -ontluikend ta
lent?- Ge Reinders, wiens roots dui-

■   ' ■     ■ ■    '

4GFNDA
Stadsschouwburg Maastricht 
donderdag 16 oktober, 20.00 

. uur: Clavigo (tragi-komedie) -
Zuidelijk Toneel Globe, 
vrijdag 17 oktober, 20.00 uur: 
Een nieuwe dood - toneelstuk 
Jos Brink.
zaterdag 18 en zondag 19 
oktober: Publiek - musical van 
Seth Gaaikema.
zondag 19 oktober, 16.00 uur: 
Redotteconcert, optreden van 
Les Olivettes (toegang gratis) 
dinsdag 21 oktober, 20.00 uur: 
de stilte- Publiekstheater. 
woensdag 22 oktober, 20.00 
uur: the canterburry tales - New 
Vic Company.

--'’donderdag 23 oktober: 
Rommedoet 't nog één keer - 
cabaret Rommedoe.

Staargebouw 
zaterdag 18 oktober, 20.00 uur: 
Rian de Waal - pianorecital.

Stadsschouwburg Heerlen 
vrijdag 17 oktober, 20.00 uur: 
nationaal jeugdorkest, 
dinsdag 21 oktober, 20.00 uur: 
Nieuw ensemble.
woensdag 22 oktober, 20.00 
uur: Macbett - Het Vervolg, 
donderdag 23 oktober, 20.00 
uur: Balletap (dans).

Muziek
Intro, Maartenspoort 2 
dinsdag 21 oktober, 20.30 uur: 
Taman ensemble (vokale jazz).

Galeries
Galerie Felix, Wijckerbrugstraat 
16: Ariane Toni.no - van 
Rijckevorsel (pastels en 
aquarellen)
Galerie Dis, Maastricht: 'Divers 
Pluimage', objekten en 
edelsmeedwerk van Hans v.d. 
Weijden.
Galerie Signature, Kapoenstraat 
24: Wim Beek, schilderijen. 
Perroengalerie, Vrijthof 35: 
pastels en tekeningen van Don
Wijns en Jo Heynen.
Galerie De Sauveur; 'Realisten 
uit het Noorden', schilderijen 
van Meerveld, Homan en Visser 
en keramiek van Westenberg.

Films

Filmhuis
donderdag 16 oktober tot en 
•met woensdag 22 oktober, 20.00 
uur en maandag 20 oktober tot 
en met woensdag 22 oktober, 
22.00 uur: Wetherby, D. Hare, 
donderdag 16 oktober tot en 
met zondag 19 oktober, 22.00 
uur: Insignificance, N. Roeg.>

Ciné-K,
St. Bernardusstraat 13 
donderdag 16 oktober tot en 
met woensdag 22 oktober, . 

.dagelijks om 20.00 uur: "Brutti,
Sporchi e cattivi". Om 22.00 
uur: "Warnung vor einer 
heiligen Nutte".

Mabi
Kleine Gracht 24a

Mabi 1
Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag en zondag ook om 6.15 
uur: "Aliens".

Mabi 2
Dagelijks om 2.30-8.30: The 
color Purple,

delijk hoorbaar in de sixtiés liggen. 
Voor een kleine prijs (vijf gulden) 
kan men op 24 oktober in Heerlen 
terecht om middels de voorronde 
van De Grote Prijs de huidige stand 
van zaken in de Limburgse pop op 
te maken.

Paul Pinxten

Mabi 3
Donderdag tot en met zondag 
en woensdag om 2.30 uur: 
Sneeuwitje.
Donderdag, vrijdag om 9.00 uur, 
zaterdag, zondag om 6.30-9.00 
uur, maandag, dinsdag om 
2.30-9.00 uur, vrijdag om 9.00 
uur: Top Gun.

Mabi 4
Dagelijks om 2.30 uur - 9.00 uur, 
zaterdag, zondag ook om 6.30 
uur: Big trouble in little China.

Cinema Palace 
Wijckerbrugstraat 1

Festival 
donderdag tot en met zondag en 
woensdag 14.30-18.30-21.00 
uur: Running scared.

Palace 1 
donderdag tot en met zondag en 
woensdag 14.00 uur.- 
18.00.30-21.00 uur, maandag en 
dinsdag 18.30-21.00 uur: 
Secrets of love.

Studio 
dagelijks 16.30 en 21.00 uur: De 
Komediant.

Matinee 
donderdag tot en met zondag en 
woensdag 14.30: Pietje 
Kortstraat.

Tentoonstellingen
Het Bassin, Bogaardenstraat 
40b: "De collage", werk van 10 
kunstenaars.
Natuurhistorisch museum: 
"Sprekende bodem". 
Museum van Bommel-van Dam, 
Venlo: Harry op de Laak 
(schilderijen, etsen, 
tekeningen). Elf Nederlande 
beeldhouwers- "De druppel holt 
de steen uit". 
Gouvernementsgebouw, Hoge 
Weerd: expositie over de grens 
tussen Nederlands Limburg en 
het aangrenzende Belgische 
gebied.
ROZ-studio, Bankastraat 3: 
tekeningen van Ton Slits 
Provinciaal Museum, Hasselt 
(B): "Op Goede Gronden', werk 
van 20 kunstenaars. 
Dominikanerkerk, Jan van 
Eyckacademie, 
Kruisherenklooster, Maastricht: 
werk van Kunstakademie 
Dusseldorf.
Gemeentemuseum, Roermond: 
'Met Andere Ogen', werk van tal 
van bekende kunstenaars. 
Jacob van Hornemuseum, 
Weert: beelden van Desiree 
Tonnaer.

Diversen
Jules Deelder, vrijdag 17 
oktober, 20.00 uur, De.Timpaan, 
Gulpen 
Slickaphonics, Metropol, Aken 
(D),maandag 20 oktober.
Angelo Branduardi in 
Eurogress, Aken (D),donderdag 
23 oktober.
Voorronde van De Grote Prijs 
Van Nederland, 
Stadsschouwburg Heerlen, 
zaterdag 25 oktober: Chris 
Schuler And The Elegance, Ge 
Reinders Band, Just Like Dad. 
Kowtow, La Quille, Paolo 
Zoppo, Six Plys Tzar en 
Splendid Isolation.
B.B. King in't Poorthuis, Peer 
(B), maandag 27 oktober.
Matia Bazar in 
Stadsschouwburg Heerlen, 
donderdag 30 oktober. 
Museum Abteiberg, 
Monchengladbach (D): 
'Sammlung Etzold-Ein 
Zeitdokument.'

.............        —I

cursief: Voorronde Grote Prijs van 
Nederland in de Heerlense schouw
burg op 24 oktober. Deelnemers: 
Chris Schuler and Elegance (Maas
tricht), Ge Reinders (Roggel), Just 
Like Dad (Maastricht), Kowtow 
(Sittard), La Quille (Roermond), 
Paolo Zoppo (Roggel), Six Plys 
Tzar (Venlo) en Splendid Isolation 
(Geleen). Aanvang: 20.30 uur. En
tree: vijf gulden.

rbre.tr
Toni.no


Stank
Op de derde verdieping van het 
hoofdgebouw werd nogal wat ge
kreund en gesteund over het werk. 
Omdat met vermoedde dat al die 
klachten wel eens verband zouden 
kunnen houden met de arbeidsom
standigheden, werd er onder 34 me
dewerkers van deze afdeling een 
onderzoek ingesteld door de Stich
ting Bedrijfsgezondheidszorg Zuid- 
Limburg. Die arbeidsomstandighe
den blijken inderdaad verre van op
timaal. De ondervraagden vinden 
dat er op de afdeling een bedompte 
lucht hangt zodat het een verade
ming is even naar een andere ge
bouw te kunnen gaan. Verder kla
gen ze over slechte stoelen, slechte 
verlichting, stank van de toiletten 
en vieze luchtjes uit de keuken. 
Ook over het werk zelf is niet ieder
een tevreden. Veel medewerkers 
vinden hun werk chaotisch, weten 
niet wat wat er van hun verwacht 
wordt, missen een goede leiding en 
willen vaker een complimentje. Bo
vendien ergert men zich nogal eens 
aan collega’s, die denken dat ze het 
allemaal beter weten.
Inmiddels is het onderzoek enigzins 
achterhaald; in de loop van 1987 
zullen alle betrokkenen namelijk 
moeten verhuizen. Ingenieur Beij- 
er, hoofd van de bouwtechnische 
dienst, hoopt dat dit perspectief een 
dusdanig gevoel van opluchting te
weeg heeft gebracht, dat hierdoor 
het welbevinden momenteel al an
ders scoort. Het geld en de man
kracht om het rapport te vertalen in 
eventuele akties van de bouwtech
nische dienst is er volgens hem niet. 
Er zal veeleer een beroep moeten 
worden gedaan op het gezonde ver
stand, het initiatief en de creativiteit 
van de betrokken bewoners. Hij ad
viseert dan ook een een agoog in de 
hand te nemen die ”oog en oor 
heeft voor de existentiële noden van 
de betrokken medewerkers". Een 
met argumenten omkleed betoog 
dat er op neerkomt dat met de re
sultaten van het onderzoek niets ge
beurt.
Tenslotte nog een belangrijke con
clusie uit het onderzoek. Het kli
maat op de derde verdieping is 
ronduit slecht. De lucht is verre van 
behaaglijk door onvoldoende venti
latie en de concentratie van CO2 zit 
zelfs ver boven de hygiënische 
grenswaarde. De temperatuur is 
ook onaangenaam. In de zomer is 
het op de zolderverdieping te warm 
en in de winter te koud. De Obser
vant -ook een van de bewoners van 
de derde etage- kampt weer met 
een ander temperatuurprobleem. 
Wij wanen ons dit najaar in tropi
sche sferen. De verwarming kan na
melijk niet uitgedraaid worden. 
Met het gezonde verstand kwamen 
we niet zover, dus wij hebben al 
onze creativiteit en inventiviteit in
geschakeld om deze kwestie het 
hoofd te bieden. Die mensen die U 
in zwemkleding door het gebouw 
ziet hollen, dat zijn wij.

Emely Nobis

■■■■■■■■ -
Bedrijfsleider
De toekomstige voorzitter van het 
college van bestuur, drs. J.P. van 
der Reyden, was afgelopen woens
dag gast in het praatprogramma van 
vlotte babbelaar Jan lenferink. Zo 
konden we al een beetje kennisma
ken met de mens achter de ex-poli- 
ticus, die volgens een aanwezige 
stem-psychologe een doorzetter en 
dierenvriend zou zijn. Waarom was 
dit doortastend type nu niet terug
gekeerd in de politiek. De RUR- 
presentator vroeg zich af of er mis
schien sprake was van kinne sinne 
bij een aantal van zijn ex-collega’s, 
gezien de populariteit waarin de

soriJQiom
vroegere staatssecretaris van Volks
gezondheid zich mocht verheugen. 
Van der Reyden kon zich voorstel
len dat ze misschien wel een beetje 
jaloers waren, omdat hij telkens 
werd gevraagd in programma’s als 
RUR. Maar dat had niets te maken 
met zijn verdwijnen uit de politiek. 
Hij had vóór de formatie al aan de 
minister president kenbaar gemaakt 
wat er volgens hem de komende ja- 
ren zou moeten gebeuren op Volks
gezondheid. Vervolgens was hij niet 
meer gevraagd om zitting te nemen 
in het kabinet, dus daar zou het wel 
mee te maken hebben.

Wally Tax, de man die naar eigen 
zeggen Lee Towers beroemd heeft 
gemaakt, was ook gast bij RUR en 
onder zijn invloed ging het gesprek 
al gauw over drugs en drank. Van 
der Reyden bekende dat hij wel- 
eens in de verleiding was geweest 
om heroine te proberen, om te we
ten waar hij als staatssecretaris 
eigenlijk over praatte. Drank was 
hem uit eigen ervaring bekend: "Ik 
spuug er niet in". Dat laatste zal 
hem goed van pas komen, als hij 
zich hier in het gezellige zuiden met 
bestuurszaken komt bezig houden. 
Hij zag zijn toekomstige functie als 
een "net bedrijfsleiderschap” en 
noemde het college van bestuur een 
"veredelde direktie”.(EN)

■■■■■■■■■
Aan het lijntje.. •
Een zee van tijd, een hoop geduld 
en een rotsvast vertrouwen in het 
belapg van je missie. Dat zijn de 
wapens waarmee je binnen deze in
stelling de telefoon te lijf moet 
gaan. Haastige spoed is zelden 
goed, maar je bereikt er hier ook 
niets mee. Meestal duurt het al een 
paar dagen voordat je de betreffen
de persoon of diens secretaresse te 
pakken hebt. Wil je vervolgens een 
afspraak maken, dan moet dat liefst 
een a twee maanden vooruit wor
den gepland; de agenda is volge
boekt, meneer of mevrouw is ziek, 
op vakantie, naar een congres, in 
bespreking of kan gewoon niet wor
den gestoord. Intussen zijn wij al
weer drie kranten verder en de 
nieuwsfeiten allang achterhaald.

Het gebeurt ook wel eens dat we ge
woon een informatief vraagje heb
ben, een folder toegestuurd willen 
krijgen of ’even’ wat feitjes willen 
controleren. Forget it! Zelfs over de 
meest futiele vraag moet eerst rug
gespraak worden gevoerd.
"Ik werk hier pas dus ik weet niet of

& DAN TE BED&KA : KOMT ER NOG WAT VAN? + JONNY BARWARS +

IN EEN GESPREK ONDER TWEE WAARIN NANCY HUILDE AAN DE
0G& SPRAK REAGAN ZIJN W BAR. WAT HIELDEN ZIJ VEEL JONGELUI, ALS NAN- 
ZIEKE DUIVEL OVER DE KIJK VAN NANCY & WAS DIT WEL EEN CY ADVISEER IK RO
OP DE DING4. ■ FILM? NEE, ZIJ ZATEN ECHT NALD, MET HET OOG
DUIVEL RONALD'S OOG GLEED IN DE WITTE SALOON EN ZE OP REAGAN. SEE YOU
OVER OUDE COWBOYFILMS MOESTEN NANCY WREK&. IM HIMMEL !

Op pagina 3 van dit blad herinnert de nieuwe voorzitter van het College van 
Bestuur, drs. J.P. van der Reijden zich hoe hij het tijdens de Zesdaagse van 
Maastricht in 1983 aan de stok kreeg met 'vriend' Greep. Over het nieuwe 
ziekenhuis natuurlijk. Hét ging er zo hard aan toe dat een gedeputeerde die 
in plaats van naar de wielrenners naar de ruziënde heren zat te kijken, met 
zijn oren begon te klapperen, zoals Van der Reijden het uitdrukt. In ons 
archief vonden we nog een foto van de historische ontmoeting. Links 
Genie Knetemann, die de heren tot bedaren wist te brengen, (foto John 
Baan).

ik die informatie wel mag geven.” 
"Die folder mag ik van mijn baas 
niet uitdelen."
"Wij kennen U niet en om dan zo
maar door de telefoon die vraag te 
beantwoorden. U kunt beter even 
langskomen.” Let wel, het gaat hier 
nog steeds om dat ene kleine vraag
je. Om daarvoor nou helemaal naar 
Randwijck of Vijverdai te fietsen. 
Dank U wel!

Echt problematisch wordt het bij 
gevoelige items. Het kastje en de 
muur zijn ons in dat verband welbe
kend. En heb je dan eindelijk de 
juiste persoon te pakken, dan moet 
er altijd eerst nog een vergadering 
worden belegd voordat er uitspra
ken kunnen worden gedaan in aller
lei precaire kwesties: overleg met 
baas, collega’s, capaciteitsgroep. 

commissie of college van bestuur 
zijn aan de orde van de dag. En ver
trouwt iemand zijn gedachten dan 
toch aan de pers toe, dan volgt stee
vast de vraag of het artikel nog kan 
worden ingezien, voordat het wordt 
geplaatst. Want in het vuur van het 
gesprek zegt men misschien waar 
het op staat en dat is natuurlijk niet 
de bedoeling.
Men is hier o zo voorzichtig. Ik be
grijp dat wel. We zijn maar een 
kleine instelling. Ons kent ons en 
dan zijn tenen gauw te lang. Daar
om noem ik verder geen namen (ik 
kijk wel uit). Maar vermoeiend is 
het wel en behoorlijk irritant. Zou 
het op echt universiteiten óók zo 
gaan?

Emely Nobis

Roman I
Sinds ik verhuisd ben loop ik met 
enige weemoed door de 
Maastrichtse binnenstad. Ik 
vertraag mijn pas als ik uit de 
Smallestraat de Haagstraat insla. 
Och, daar hebben we nummer 11. 
De oude stee! Het feest dat ik gaf in 
de oude vochtige bierkelders, en de 
geur van verschraald bier die nog 
dagen erna uit de ventilatiegaten 
het Liefdesplein opdreef. De 
smartelijke telefonades op de derde Uerc/( 
verdieping, en de nachtenlange 
Risk-marathons gelardeerd met
veel alcohol, drugs en Franse 
kazen.
Zal ik aanbellen?
Allez, driehoogachter, vier keer 
lang en een keer kort bellen. 
Ruisend komt het witte lastje onder 
de bellenbatterij tot leven: ’Hallo?’ 
’Hoi!’ galm ik door het nauwe 
straatje. ’Eeeee! Die Mario! Kome 
jij binne, ja!?’ brult 
driehoogachter. Ik stommel naar 
boven. Goh, die trap wordt óók 
steeds gammeler! Gelukkig 
klinkt-ie nog wel hetzelfde. Na de 
achtergebleven post en de nieuwste 
roddels te hebben doorgenomen en 
een lauw kopje koffie naar binnen 
te hebben gewerkt inspecteer ik het 
toilet. Tjee! die ziet er nog precies 
zo uit als twee jaar geleden. Een 
foto van Deetman bedekt met 
urinespatten schuin achteronder de 
WC-pot, terwijl hij in een 
ballonnetje roept ’Bleuh, raaaah. 
reutel’. Diepzinnige gedachten op 
de tegeltjes rechts.
Na geestelijk volkomen verkwikt te 
zijn geworden neem ik weer 
afscheid en sta op de kasseien. 
Door naar nummer vijf. Ook dat 
pand is in de afgelopen kwartalen 
flink gedetioreerd. Janneke Out, 
die vroeger zo mooi binnen 
roepafstand op de eerste verdieping 
aan de voorkant van het pand 
residentie hield houdt haar 
zomerpaleis tegenwoordig in Japan- 
en is vervangen door een 
Simpelveldiaan die te oordelen naaf 
de vensters van macrameeën en 
teddyberen houdt. Malle jongen! 
Aanbellen? Pinocchio Dreun, zou 
dié hier nog steeds wonen? Terwijl 
ik mijn vinger al in de richting van 
het bewuste knopje beweeg bedenk 
ik me en bel bij Dieuwke 
op den Berg. ’Hoooooi!' hoor ik uit 
de dakgoot, en even later zwiept de 
deur open. Snel loop ik eventjes 
door naar de mooiste achtertuin van 
de Maastrichtse binnenstad. Hela- 
heeft me die 
woningbouwvereniging de heerlijk 
oase getransformeerd in een 
zandbak!?
Verward loop ik door de voordeur 
weer naar buiten, daarbij vergeten0 
dat ik eigenlijk bij iemand op 
bezoek ging (dat krijg ik later nog 
wel ’ns op mijn bord...).
De Haagstraat is toch ook niet 
wat-ie ooit was, peins ik. Komt da 
nu omdat ik verhuisd ben, of ornda 
ik de gelederen der werkende jeug° 
ben komen versterken? Was het 
studentenleven nu werkelijk zo 
romantisch? Zat 'm die charme 
zozeer in het huis eh het straatje- 
maar in de hele leefsituatie?
Thuis zet ik me achter de 
wordprocessor en neem me voor 
Hoofdstuk Acht van mijn 
revolutionaire en aanstootgevend 
Roman te wijden aan Het Studen ■ 
De eerste diepzinnige woorden 
staan net op papier (’De Student 
Bestaat Niet.’) als de telefoon 
rinkelt.
’Eva.’ ’Collega Iwanowa, hier.' 
’Zeg, ik was net weer aan mijn 
Roman begonnen, kan je niet stra 
in een moment van 
inspiratieflauwte terugbellen?' , 
'Nou moe! Ik dacht dat je beloo' 
had nooit meer iets flauws over 
Klaas en mij te schrijven. Lullig' 
hoor!’

*Eva*
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